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Deltagare 
 
 Namn Kl. Uppgift Tilläggsinformation 
Närv. Oksanen Ari 18:00 - 21:40 ordförande  
 Lindroos Kicka 18:00 - 21:40 I viceordförande  
 Sillanpää Ilkka 18:00 - 21:40 II viceordförande  
 Virtanen Tapio 18:00 - 21:40 III viceordförande  
 Alaterä Tuomas 18:00 - 21:40 ledamot  
 Andersson Martin 18:00 - 21:40 ledamot  
 Berg Mari 18:00 - 21:40 medlem  
 Flittner von Maria 18:00 - 21:40 ledamot  
 Haikonen Petri 18:10 - 21:40 medlem § 11-26 
 Härmä Jokke 18:00 - 21:40 ledamot  
 Högel-Starck 

Caroline 
18:00 - 21:40 ledamot  

 Juselius Carola 18:00 - 21:40 ledamot  
 Kahri Lilli 18:00 - 21:40 ledamot  
 Kankfelt Tim 18:00 - 21:40 ledamot  
 Kantee Esa 18:00 - 21:40 ledamot  
 Kuntsi Hanna 18:00 - 21:05 ledamot § 6-20 
 Lehvonen Simo 18:00 - 21:40 ledamot  
 Lindqvist Clara 18:00 - 21:40 ledamot  
 Lindqvist Kaj 18:00 - 21:40 ledamot  
 Malm Jari 18:00 - 21:40 ledamot  
 Mattila Marketta 18:00 - 21:40 ledamot  
 Oljemark Karl-Erik 18:00 - 21:40 ledamot  
 Packalén Rune 18:00 - 21:40 ledamot  
 Pietikäinen Markus 18:00 - 21:40 ledamot  
 Rantala Juhani 18:00 - 21:40 ledamot  
 Rope Timo 18:00 - 20:15 ledamot § 6-13 
 Röman Micaela 18:00 - 21:40 ledamot  
 Saarnio Sini-Pilvi 18:00 - 21:40 ledamot  
 Sademies Jenni 18:00 - 21:10 ledamot § 6-20 
 Salo Juha 18:00 - 21:40 ledamot  
 Savolainen Jenni 18:00 - 21:40 ledamot  
 Skogster Antti 18:00 - 21:40 ledamot  
 Sundbäck Tom 18:00 - 21:40 ledamot  
 Sundström Thomas 18:15 - 21:40 ledamot § 12-26 
 Söderqvist Markus 18:00 - 21:40 ledamot  
 Tarvainen Ritva 18:00 - 21:40 ledamot  
 Vestman Heikki 18:00 - 21:40 ledamot  
 Åkerfelt Tanja 18:00 - 21:40 ledamot  
 Kopra Juha 18:00 - 21:40 ersättare  
 Kuntsi Eva 18:00 - 21:05 ersättare § 6-20 
 Turan Kadir 18:00 - 21:40 ersättare  
 Ullberg Mårten 18:00 - 21:40 ersättare  
 Vainio Joona 18:00 - 21:40 ersättare  
 
Frånva-
rande 

Hursti Jari 

 Lindroos Rasmus 
 Räike Pauliina 
 Söderling Anders 
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 Vuoksenranta Suvi-Päivikki 
 
Övriga Skogster Erin 18:00 - 21:35 ungdomsfullmäktiges 

representant 
6-25 

 Björksten Jenni 18:00 - 21:40 protokollförare  
 Ahvonen Tuula  18:00 - 21:40 tf. kommundirektör  
 Andersson Albert 18:00 - 21:40 sakkunnig  
 Eriksson Ethel 18:00 - 21:40 sakkunnig  
 Eränpalo Tommi 18:00 - 21:40 sakkunnig  
 Keski-Oja Mervi  18:00 - 21:40 sakkunnig  
 Ropponen Paula 18:00 - 21:40 sakkunnig  
 Strandström Riikka 18:00 - 20:45 sakkunnig § 6-15 
 Kujanpää Jonas  18:00 - 21:40 teknisk sekreterare  
 
 
 
Underskrift 
 
 Ari Oksanen Jenni Björksten 
   
 ordförande protokollförare 
 
Ärenden 

§ 6 - 26 
 
 
Protokollet elektroniskt  
justerat 
 
 Antti Skogster Jenni Sademies § 6-20 
  Lilli Kahri § 21-26 
  
 protokolljusterare protokolljusterare 
 
Protokollet framlagt 

Protokollet är framlagt på Sibbo kommuns nätsidor fr.o.m. 18.2.2025.     
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Fullmäktige § 6 10.02.2025 
 
 

 

Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
  
Fullmäktige 10.02.2025 § 6    

      

 Kallelse till fullmäktiges sammanträde har sänts till fullmäktiges och 
kommunstyrelsens ledamöter elektroniskt och publicerats på kommunens 
webbsidor. 

Beslut Efter förrättat namnupprop konstaterade ordföranden att 36 ordinarie 
fullmäktigeledamöter var närvarande.           
 
Följande ledamöter hade anmält förhinder:          
 
Anders Söderling, i hans ställe hade kallats Samlingspartiets 1. ersättare 
Juha Kopra.            
 
Rasmus Lindroos, i hans ställe hade kallats Rörelse Nus 2. ersättare 
Mårten Ullberg.   
 
Suvi Vuoksenranta, i hennes ställe hade kallats Samlingspartiets 2. 
ersättare Kadir Turan. 
 
Jari Hursti, i hans ställe hade kallats Sannfinländarnas 1. ersättare Joona 
Vainio. 
 
Pauliina Räike, i hennes ställe hade kallats SDP:s 2. ersättare Eva Kuntsi. 
 
Ordföranden konstaterade att 41 ledamöter var närvarande. 
 
Ordföranden konstaterade att sammanträdet var lagligen sammankallat 
och beslutfört.      
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Fullmäktige § 7 10.02.2025 
 
 

 

Val av protokolljusterare 
  

Fullmäktige 10.02.2025 § 7    
      

 Fullmäktige utser två ledamöter att granska protokollet. 

Beslut Till protokolljusterare utsågs Antti Skogster, Jenni Sademies (§ 6-20) 
och Lilli Kahri (§ 21-26).     
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Fullmäktige § 8 10.02.2025 
 
 

 

Godkännande av föredragningslistan 
  
Fullmäktige 10.02.2025 § 8    
      

 
Beslut Fullmäktige godkände enhälligt föredragningslistan.      
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 360 16.12.2024 
Fullmäktige § 9 10.02.2025 
 
 

 

 

Begäran om avsked från uppdraget som ledamot i tekniska utskottet - Pirkko Buddas 
 
Kommunstyrelsen 16.12.2024 § 360  

  
Beredare: förvaltningschef Jenni Björksten, jenni.bjorksten(at)sipoo.fi 
 
Fullmäktige valde 30.8.2021 § 101 Pirkko Buddas till ledamot i tekniska 
utskottet för mandatperioden 2021–2025. Pirkko Buddas begärde 
9.12.2024 avsked från förtroendeuppdraget på grund av avgång från 
Samlingspartiet. 

Enligt 70 § 3 mom. i kommunallagen (410/2015) kan den som har giltiga 
skäl avgå från ett förtroendeuppdrag. Det organ som utser den 
förtroendevalda beslutar om beviljande av avsked. 

Till ett förtroendeuppdrag som blivit ledigt under pågående mandatperiod 
utses en ny förtroendevald för den återstående mandattiden. Personen 
som utses ska vara valbar till utskottet i enlighet med 74 § i 
kommunallagen. 

Enligt 4 a § 1 mom. i jämställdhetslagen ska både kvinnor och män vara 
representerade till minst 40 procent vardera i kommunala organ och organ 
för kommunal samverkan. 

Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att fullmäktige  
- beviljar Pirkko Buddas avsked från förtroendeuppdraget som ledamot i 
tekniska utskottet och  
- väljer en ny ledamot i stället för henne till tekniska utskottet för den 
resterande tiden av mandatperioden 2021-2025. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag.   

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 9    
329/00.00.01.02/2024 
    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige  
- beviljar Pirkko Buddas avsked från förtroendeuppdraget som ledamot i 
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 360 16.12.2024 
Fullmäktige § 9 10.02.2025 
 
 

 

tekniska utskottet och  
- väljer en ny ledamot i stället för henne till tekniska utskottet för den 
resterande tiden av mandatperioden 2021-2025.  
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige  
- beviljade Pirkko Buddas avsked från förtroendeuppdraget som ledamot i 
tekniska utskottet och  
- valde Kia Lindström till ny ledamot till tekniska utskottet för den 
resterande tiden av mandatperioden 2021-2025.  
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
Bilagor 
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 361 16.12.2024 
Fullmäktige § 10 10.02.2025 
 
 

 

 

Begäran om avsked från uppdraget som god man vid fastighetsförrättningar 
 
Kommunstyrelsen 16.12.2024 § 361  

  
Beredare: förvaltningschef Jenni Björksten, jenni.bjorksten(at)sipoo.fi 

Fullmäktige valde 4.10.2021 § 117 Pirkko Buddas till god man vid 
fastighetsförrättningar för mandatperioden 2021–2025. Pirkko Buddas 
begärde 9.12.2024 avsked från förtroendeuppdraget på grund av avgång 
från Samlingspartiet. 

Enligt 70 § 3 mom. i kommunallagen (410/2015) kan den som har giltiga 
skäl avgå från ett förtroendeuppdrag. Det organ som utser den 
förtroendevalda beslutar om beviljande av avsked. 

Till ett förtroendeuppdrag som blivit ledigt under pågående mandatperiod 
utses en ny förtroendevald för den återstående mandattiden.  

Den som väljs till god man ska vara förtrogen med fastighetsfrågor och 
känna de lokala förhållandena. I valbarheten av en god man tillämpas det 
som föreskrivs om nämndemän vid tingsrätterna. Därmed får inte den som 
inte har fyllt 25 år eller som har fyllt 65 år väljas till god man. 

I val av goda män ska iakttas bestämmelserna i lagen om jämställdhet 
mellan kvinnor och män. 

På grund av fastighetsförrättningarnas karaktär bör till goda män väljas 
sådana personer som har möjlighet att uträtta sitt förtroendeuppdrag dagtid 
och i terrängförhållanden. Det är även rekommenderat att tidigare goda 
män väljs på nytt. Fastighetsförrättningar är ofta långvariga och 
komplicerade, varvid kontinuitet och erfarenhet är till nytta. 

Den som är god man ska, innan han börjar utöva sysslan, inför tingsrätten 
eller jorddomstolen avge försäkran om att efter bästa förstånd och samvete 
ärligt fullgöra sin syssla som god man och att därvid inte behandla någon 
orätt av någon som helst orsak. 

Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att fullmäktige 
- beviljar Pirkko Buddas avsked från förtroendeuppdraget som god man vid 
fastighetsförrättningar och 
- väljer en ny god man vid fastighetsförrättningar i stället för henne för den 
resterande tiden av mandatperioden 2021-2025. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 361 16.12.2024 
Fullmäktige § 10 10.02.2025 
 
 

 

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 10    
329/00.00.01.02/2024    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige 
- beviljar Pirkko Buddas avsked från förtroendeuppdraget som god man vid 
fastighetsförrättningar och 
- väljer en ny god man vid fastighetsförrättningar i stället för henne för den 
resterande tiden av mandatperioden 2021-2025. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige 
- beviljade Pirkko Buddas avsked från förtroendeuppdraget som god man 
vid fastighetsförrättningar och 
- valde Liisa Härö tilll ny god man vid fastighetsförrättningar för den 
resterande tiden av mandatperioden 2021-2025. 
 
Paragrafen justerades omedelbart.   

 
Bilagor 
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 15 20.01.2025 
Fullmäktige § 11 10.02.2025 
 
 

 

 

Begäran om avsked från uppdraget som ersättare i fritidssektionen – Maria von Flittner 
 
Kommunstyrelsen 20.01.2025 § 15  

  
Beredare: förvaltningschef Jenni Björksten, jenni.bjorksten(at)sipoo.fi 
 
Fullmäktige valde 6.5.2024 § 29 Maria von Flittner till ersättare i 
fritidssektionen för den återstående tiden av mandatperioden 2021–2025. 
Maria von Flittner begärde 8.1.2025 avsked från förtroendeuppdraget på 
grund av tidtabellerna för andra förtroendeuppdrag. 

Enligt 70 § 3 mom. i kommunallagen (410/2015) kan den som har giltiga 
skäl avgå från ett förtroendeuppdrag. Det organ som utser den 
förtroendevalda beslutar om beviljande av avsked. 

Till ett förtroendeuppdrag som blivit ledigt under pågående mandatperiod 
utses en ny förtroendevald för den återstående mandattiden. Personen 
som utses ska vara valbar till utskottet i enlighet med 74 § i 
kommunallagen. 

Enligt 4 a § 1 mom. i jämställdhetslagen ska både kvinnor och män vara 
representerade till minst 40 procent vardera i kommunala organ och organ 
för kommunal samverkan. 

Föredragande Ekonomidirektör Ahvonen Tuula 

Förslag Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att fullmäktige 
- beviljar Maria von Flittner avsked från förtroendeuppdraget som ersättare 
i fritidssektionen 
- väljer en ny ersättare i hennes ställe till fritidssektionen (Claudia 
Lundbergs personliga ersättare) för den resterande tiden av 
mandatperioden 2021-2025. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag.  

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 11    
36/00.00.01.02/2025 
    

Kommunstyrelsens förslag 
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 15 20.01.2025 
Fullmäktige § 11 10.02.2025 
 
 

 

 Fullmäktige 
- beviljar Maria von Flittner avsked från förtroendeuppdraget som ersättare 
i fritidssektionen 
- väljer en ny ersättare i hennes ställe till fritidssektionen (Claudia 
Lundbergs personliga ersättare) för den resterande tiden av 
mandatperioden 2021-2025.   
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige 
- beviljade Maria von Flittner avsked från förtroendeuppdraget som 
ersättare i fritidssektionen 
- valde Michaela Suomi till ny ersättare till fritidssektionen (Claudia 
Lundbergs personliga ersättare) för den resterande tiden av 
mandatperioden 2021-2025.   
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
Bilagor 
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 8 20.01.2025 
Fullmäktige § 12 10.02.2025 
 
 

 

 

Inrättande av kommuncertifikatprogram och granskning av limitgränserna 
 
Kommunstyrelsen 20.01.2025 § 8  

  
Beredare: ekonomidirektör Tuula Ahvonen, tuula.ahvonen(at)sipoo.fi 

Kommuncertifikat är kommunens emitterade överlåtbara skuldebrev. 
Kommuncertifikat är ett snabbt och enkelt sätt att få kortvarig finansiering 
(under 12 månader). Det är ett flexibelt verktyg för att sköta likviditet och 
förvaltning av kassamedel samt ett effektivt sätt att konkurrensutsätta 
finansiering. För att kommunen ska kunna emittera kommuncertifikat, ska 
den ha ett avtal om kommuncertifikatprogrammet med ifrågavarande 
emittent. Det är fråga om ett överlåtbart investeringsinstrument, det vill 
säga att investeraren kan sälja det tillbaka till emittenten. Med andra ord är 
produkten på köparens och säljarens marknad. Kommunens 
finansieringsbehov finansieras med kommuncertifikat, och det är ett 
investeringsobjekt med låg risk för investeraren. Kuntarahoitus Oyj och 
bankerna sköter kommuncertifikatens emitteringar. 
 
Kommuncertifikatens emitteringar överenskoms med avtal som ingås med 
penninginstitut. Penninginstitutet garanterar sekundärmarknaden för de 
kommuncertifikat som kommunen emitterar genom att förbinda sig till att 
köpa dem till det meddelade priset (med ränta). Kommunen kan bestämma 
när och hur mycket kommuncertifikaten emitteras samt hur lång löptiden 
(lånetiden) är för de certifikat som emitteras.  
 
Kommunens likviditet kan säkerställas med kommuncertifikat. 
Kommuncertifikat möjliggör konkurrensutsättning av långfristiga lån vid 
behov i större helheter. För att även kortfristiga 
kommuncertifikatfinansieringar ska kunna konkurrensutsättas bör man ha 
kommuncertifikatprogram med flera aktörer. 
 
Kommunstyrelsen i Sibbo beslutade (KST 15.1.2019 § 20) om 
kommuncertifikatprogram således att det är möjligt att inrätta 
kommuncertifikatprogram med Andelsbanken, Aktia, Nordea, Danske Bank 
och Kuntarahoitus Oyj således att vardera program är högst 10 miljoner 
euro per ovan nämnda aktör. De sammanlagda programstorlekarna var i 
beslutet 50 miljoner euro. 
 
På grund av coronapandemin sjönk investerarnas efterfrågan på 
kommuncertifikat tydligt våren 2020. I och med återfinansieringen av 
kommuncertifikat som skulle förfalla samtidigt fattades ett beslut (KST 
30.3.2020 § 81) om att höja Kuntarahoitus Oyj:s kommuncertifikatlimit till 
30 miljoner euro för att säkerställa kortfristig finansiering. Kortfristig 
finansiering som lyftes under våren 2020 konverterades senare till 
långfristig kredit. 
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 8 20.01.2025 
Fullmäktige § 12 10.02.2025 
 
 

 

Situationen på kommuncertifikatmarknaden ändrades år 2023 således att 
Danske Bank avstod helt från emittering av kommuncertifikat. Nordea, 
Aktia, Andelsbanken och Kuntarahoitus Oyj är ännu på marknaden. För 
Sibbo kommuns del finns det orsak att granska 
kommuncertifikatprogrammens storlek på nytt, så att kortfristig finansiering 
kan konkurrensutsättas effektivt och likviditet kan säkerställas. 
 
Inrättandet av kommuncertifikatprogram medför inga kostnader till 
kommunen. 
 
Enligt 9 kapitel 71 § i Sibbo kommuns förvaltningsstadga ska kommunens 
finansförvaltning upprätthålla likviditeten, sköta betalningsrörelsen och 
lånefinansieringen och placera likvida medel. Fullmäktige fattar beslut om 
grunderna för skötseln av de totala tillgångarna och 
placeringsverksamheten. Fullmäktige fattar också beslut om principerna för 
upplåning och utlåning. Kommunstyrelsen fattar beslut om upplåning och 
utlåning i enlighet med de principer som fullmäktige godkänt. 
Kommunstyrelsen kan delegera beslutanderätt som gäller upplåning och 
utlåning till en myndighet som är underställd kommunstyrelsen. 
Ekonomidirektören ansvarar för skötseln av finansförvaltningen i praktiken 
enligt förvaltningsstadgan. Enligt verksamhetsstadgan för koncerntjänster i 
Sibbo kommun (KST 12.6.2023 § 201) omfattar Ekonomitjänsters uppgifter 
ekonomiplanering på kort och lång sikt samt finansiell verksamhet och 
garantiverksamhet. Enligt 3 kapitel 3.4 punkt i ekonomianvisningen (KST 
26.2.2024 § 55) förutses likviditeten genom likviditetsplanering och 
kontinuerlig uppföljning av betalningsrörelser. Beslutanderätten gällande 
inrättandet av kommuncertifikatprogram har inte delegerats i 
förvaltningsstadgan, därmed beslutar kommunfullmäktige om inrättandet 
av nya program och höjningen av limiten.   
 

Föredragande Ekonomidirektör Ahvonen Tuula 

Förslag Kommunstyrelsen godkänner för sin del och föreslår fullmäktige att 
godkännna inrättandet av kommuncertifikatprogram enligt följande: 
1. Inrättande av Osuuspankkis (OP Markets) kommuncertifikatsprogram 
med en limit på 10 milj. euro, 
2. Inrättande av Nordea Banks kommuncertifikatsprogram med en limit på 
10 milj. euro, 
3. Inrättande av Aktia Banks kommuncertifikatsprogram med en limit på 10 
milj. euro, 
4. Inrättande av Kuntarahoitus Oyj:s kommuncertifikatsprogram med en 
limit på 30 milj. euro 
och beslutar fullmäktiga kommundirektören och ekonomidirektören att göra 
nödvändiga avtal med finansinstitut i anslutning till inrättandet av 
programmen. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag.   
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Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 8 20.01.2025 
Fullmäktige § 12 10.02.2025 
 
 

 

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 12    
50/02.05.04/2025 
    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige godkänner inrättandet av kommuncertifikatprogram enligt 
följande: 
1. Inrättande av Osuuspankkis (OP Markets) kommuncertifikatsprogram 
med en limit på 10 milj. euro, 
2. Inrättande av Nordea Banks kommuncertifikatsprogram med en limit på 
10 milj. euro, 
3. Inrättande av Aktia Banks kommuncertifikatsprogram med en limit på 10 
milj. euro, 
4. Inrättande av Kuntarahoitus Oyj:s kommuncertifikatsprogram med en 
limit på 30 milj. euro 
och beslutar fullmäktiga kommundirektören och ekonomidirektören att göra 
nödvändiga avtal med finansinstitut i anslutning till inrättandet av 
programmen. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag.   

 
Bilagor 
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Överföring av leasingavtalet för Nickby räddningsstation 
 
Kommunstyrelsen 20.01.2025 § 9  

  
Beredare: Redovisningschef Edward Frisk, edward.frisk@sipoo.fi 

Nickbys nya räddningsstation togs i bruk år 2024. Byggnaden ägs av 
Kuntarahoitus Oyj och marken ägs av Sibbo kommun. Kommunen har ett 
20-årigt finansieringsleasingavtal 1.3.2024–29.2.2044, och efter det ska 
den resterande delen 2 854 602,73 euro (moms 0 %) lösas in eller så ska 
avtalet förlängas eller en köpare anvisas. Kommunen hyr ut 
räddningsstationen till Räddningsverket i Östra Nyland, som är en del av 
Östra Nylands välfärdsområde. 
 
Kommunens enhet Lokalitetsförvaltning, Östra Nylands välfärdsområdes 
fastighetstjänster och Kuntarahoitus Oyj har vid sitt möte 16.12.2024 
konstaterat att det vore förmånligt för alla parter att överföra leasingavtalet 
till välfärdsområdet och att det finns förutsättningar för överföringen. 
 
Överföringen skulle ske enligt de ursprungliga villkoren och kommunen 
kräver inte värdebestämning av byggnaden. Kuntarahoitus Oyj förbereder 
ett nytt avtal som täcker överföringen och markarrendet. Tidpunkten för 
överföringen fastställs då beslutet vinner laga kraft. Om överföringen inte 
verkställs enligt avbrottet i räkningsperioden i det ursprungliga avtalet, 
skickas en utjämningsfaktura. Marken är fortsatt i kommunens ägo, och 
kommunen fortsätter att hyra ut den till Kuntarahoitus Oyj. 
 
Kommunstyrelsen ska godkänna överförandet av avtalet, varefter 
Kuntarahoitus Oyj kan fatta ett kreditbeslut. Efter detta kan 
välfärdsområdet godkänna kreditbeslutet. 
 

Föredragande Ekonomidirektör Ahvonen Tuula 

Förslag Föreslås, att kommunstyrelsen godkänner och vidare föreslår fullmäktige 
att godkänna överföringen av Nickby räddningsstations 
finansieringsleasingavtal till Östra Nylands välfärdsområde med 
ursprungliga avtalsvilkor. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Paragrafen justerades omedelbart.   
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Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 13    
233/00.04.01/2022 
    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige godkänner överföringen av Nickby räddningsstations 
finansieringsleasingavtal till Östra Nylands välfärdsområde med 
ursprungliga avtalsvilkor. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag.   

 
Bilagor 
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Nedläggning av Salpar skola 
 
Bildningsutskottet 22.01.2025 § 11  

  
Beredare:  
Utbildningsdirektör Tommi Eränpalo, tommi.eranpalo(at)sipoo.fi 
Undervisningschef Riikka Strandström, riikka.strandstrom(at)sipoo.fi 

Utbildningssektorn har lyft fram under servicenätplaneringen behovet av att 
koncentrera det svenskspråkiga skolnätet, således att livskraften av två 
(Boxby skola och Gumbostrands skola) av tre byskolor i södra Sibbo 
förstärks genom att lägga ned Salpar skola. 
 
Förslaget har motiverats ingående. Planering, underhåll och utveckling av 
skolnätet och undervisningen styrs främst av lagen om grundläggande 
utbildning: 4 § om ordnande av undervisning på båda inhemska språk, 6 § 
om bestämmande av skolplats för eleverna, preciserat med 
närskoleprincipen, 10 § om undervisningsspråk och 15 § om läroplan. 
 
Utbildningssektorn har utarbetat ett evalueringssätt för skolornas duglighet, 
som tydligt påvisar att då elevantalet minskar i Salpar skola blir det mycket 
krävande för kommunen att ordna undervisning och stöd för lärande enligt 
lagen, kommunens egna riktlinjer och kommunstrategin på grund av det 
sjunkande elevantalet, undervisningsgruppernas sammansättning och 
antalet lärare. Det är även svårt för välfärdsområdet att ordna 
elevvårdstjänster för en så här liten enhet.  
 
Befolkningsstrukturen har ändrats radikalt i Salpar skolas 
elevupptagningsområde under de senaste tio åren. Av svenskspråkiga 
barn i grundskoleåldern (f. 2018–2024) bor 14 på området. Största delen 
av skolans elever är elever som har ansökt om en sekundär skolplats och 
över hälften av eleverna är från finskspråkiga familjer. Elevmaterialet 
stöder därmed inte ordnandet av svenskspråkig undervisning i framtiden. 
Kommunen kan inte heller erbjuda undervisning på två språk i skolan (med 
en finskspråkig klass), eftersom klasserna skulle bilda sammansatta 
klasser med elever på årskurs 1–6. I en sådan struktur är det mycket 
krävande att ordna undervisning som uppfyller läroplanen och 
undervisningen stöder inte heller elevernas individuella behov. Kommunen 
kan inte heller erbjuda skolskjuts till de elever som eventuellt skulle vilja gå 
i Salpar skola, eftersom en sådan möjlighet ska erbjudas till kommunens 
alla elever som går i grundskola på grund av likabehandling av 
kommuninvånarna. Detta skulle leda till att närskoleprincipen skulle 
kollapsa och att skjutskostnaderna skulle genomgå en explosionsartad 
tillväxt. 
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Skolans framtida elevantal hänger även samman med kommunens 
långsiktiga planer för markanvändning och planläggning. Sådana 
nybyggnader som skulle motivera bevarandet av skolan planeras inte på 
närområdet. Utsikten för befolkningsutvecklingen i befolkningsplanen till år 
2024, inklusive prognoser om inflyttning till kommunen, påvisar att 
invånarantalet stiger i huvudsak i Söderkulla i södra Sibbo. För övrigt har 
invånarantalet prognostiserats att förbli oförändrat eller minska i södra 
Sibbo. Elevprognoser för både nativitet och inflyttning till kommunen har 
utnyttjats i evalueringen av utvecklingen av skolornas elevantal. 
 
Inom 10 år är skolfastigheten för Salpar skola i behov av en sanering på 
cirka 1 miljon euro, och redan under de närmaste åren utförs reparationer i 
bland annat elledningarna och uppvärmningssystemet för cirka 500 000 
euro. Skolans användningsgrad är cirka 50 procent. Detta betyder att 
belastningen av den överstora fastighetens interna hyror och 
underhållskostnader riktas mot ett litet elevantal. 
 
Helheten av servicenätplaneringen bifaller även nedläggning av skolan. 
Bevarandet av livskraften i de två övriga byskolorna kräver även inom den 
närmaste framtiden saneringar och investeringar. Nedläggning av Salpar 
skola möjliggör försäljning eller rivning av fastigheten och försäljning av 
tomten. 
 
Bedömningen av konsekvenser för barn görs i samband med olika beslut 
och åtgärder: hur barnets rättigheter tillgodoses och vilka negativa eller 
positiva konsekvenser som riktas mot barnen i och med besluten. 
Utbildningssektorn har gjort en förhandsbedömning av konsekvenser för 
barn gällande nedläggningen av Salpar skola. Resultaten av enkäten om 
välbefinnande, som ordnas årligen i Sibboskolorna, har utnyttjats i denna 
förhandsbedömning. Elever i årskurs 3–9 svarar på enkäten.  
 
Nedläggning av skolan och ändring av elevupptagningsområdena kan 
påverka ordnandet av undervisning, elevernas fysiska, psykiska och 
sociala välfärd, skolbyggnadens och gårdsplanens säkerhet, elevernas 
ömsesidiga interaktioner, interaktioner mellan eleverna och skolans vuxna, 
identifiering av behovet av individuellt stöd och ordnandet av stöd, 
elevernas möjlighet till att bli hörda och påverka skolans verksamhet, 
elevernas möjlighet att få de elevvårdstjänster som de behöver, 
skolbespisningen, ordnandet av skolans klubbverksamhet och morgon- 
och eftermiddagsverksamhet, skolresor och deras längd och säkerhet 
samt samarbetet mellan hemmet och skolan och föräldrarnas möjlighet att 
stödja sina barns skolgång. 
 
Enligt enkätresultaten 2024 är situationen gällande de ovannämnda 
variablerna på en bra nivå i Sibboskolorna och det fanns inga betydande 
skillnader mellan skolorna. Elever som hade bytt skola hade upplevt att de 
hade fått ett gott mottagande i den nya skolan. Utgående från 
förhandsbedömningen av konsekvenser för barn kan vi konstatera att 
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nedläggning av en skola och överföring av eleverna till en ny skola skulle 
inte påverka barnens lärande, sociala förhållanden eller välfärd på ett 
negativt sätt. 
 
Förslaget om nedläggningen av skolan har även lyfts fram i 
diskussionsmötena, och en öppen enkät har gjorts till kommuninvånarna 
om ärendet. Kommuninvånarenkäten fick sammanlagt 277 svar. 
 
31,1 procent av svararna understödde nedläggning av Salpar skola, 49,8 
procent av svararna motsatte sig nedläggningen och 19,1 procent av 
svararna tog inte ställning till nedläggningen. Majoriteten av svararna (48,5 
%) understödde ändring av elevupptagningsområdena från och med 
hösten 2026. 8,4 procent av svararna understödde ändring av 
elevupptagningsområdena från och med hösten 2027 och 43,1 procent 
understödde ändring av elevupptagningsområdena från och med hösten 
2028. 47,8 procent av svararna understödde nedläggning av Salpar skola 
från och med hösten 2026, 8,8 procent understödde nedläggning av 
skolan från och med hösten 2027 och 43,3 procent understödde 
nedläggning av skolan från och med hösten 2028. 
 
Nedläggning av Salpar skola förutsätter inte bildande av nya 
undervisningsgrupper i Söderkulla skola eller Boxby skola. Storlekarna på 
undervisningsgrupperna i dessa skolor är sådana att de knappt växer till 
över 20 elever då de kompletteras med eleverna från Salpar skola. 
Undervisningsgruppernas storlekar skulle inte avvika från storlekarna på 
undervisningsgrupper i de övriga skolorna. 
 
Om undervisning fortsatt ordnas i Salpar skola skulle det innebära en 
ojämn fördelning av resurser till ett litet elevantal även i fortsättningen. 
Detta är inte likabehandling av kommuninvånarna. 
 
Svenska utbildningssektionen har gett ett utlåtande om ärendet vid sitt 
möte 14.1.2025 (bilaga 3). 
 

Föredragande Utbildningsdirektör Eränpalo Tommi 

Förslag Bildningsutskottet beslutar föreslå till kommunstyrelsen och vidare till 
fullmäktige att Salpar skola läggs ned i slutet av läsåret 2025–2026 våren 
2026. I början av läsåret 2026–2027 börjar skolans elever i deras nya 
anvisade närskolor, dvs. i Söderkulla skola eller Boxby skola. Eleverna har 
möjlighet att ansöka om en sekundär skolplats i en annan skola i 
kommunen. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling  Caroline Högel-Starck gjorde följande förslag:  
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 Bildningsutskottet beslutar att undervisningen i Salpar skola fortsätter till 
dess att Söderkulla skolas nya skolbyggnad (invid Tasträskvägen) står 
färdig. Byggnaden planeras bli färdigt hösten 2028. Salpar skolas 
verksamhet utvärderas läsåret före Söderkulla skolas nya byggnad invigs. 

 Ordförande Mari Berg och Jari Malm understödde Caroline Högel-Starcks 
förslag. 

 Utifrån den förda diskussionen ändrade föredraganden sitt förslag enligt 
följande: 

 Bildningsutskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare fullmäktige 
att Salpar skola läggs ned i slutet av läsåret 2027–2028 våren 2028. Under 
läsåren 2026–2028 är eleverna i Salpar skola berättigade till att ansöka om 
skolplats till närskolorna enligt de föreslagna nya 
elevupptagningsområdena. Dessa skolor blir då dessa elevers närskolor. 
Under läsåren 2026–2028 säkerställer utbildningsanordnaren även att 
resurserna är tillräckliga för ordnande av undervisning enligt läroplanen 
med en överdimensionerad tidsram i relation till elevantalet i Salpar skola. 

 Elevantagningen till Salpar skola avslutas i början av läsår 2026–2027 för 
barn som är födda år 2019 och barn som då börjar i första klass. 

 I början av läsåret 2028–2029 börjar Salpar skolas elever i deras nya 
anvisade närskolor, dvs. i Söderkulla skola eller Boxby skola. Eleverna har 
möjlighet att ansöka om en sekundär skolplats i en annan skola i 
kommunen. 

 Förutsättningen för förslaget är att nybyggnaden för Söderkulla skola 
färdigställs år 2028. 

 Juha Salo och Tuomas Alaterä understödde föredragandens ändrade 
förslag. 

 Utskottet höll förhandlingspaus kl. 20.12-20.32. 

 Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens ändrade förslag 
gjorts ett understött motförslag, varvid omröstning var påkallad. 

 Ordföranden föreslog att de som understöder föredragandens ändrade 
förslag röstar ”ja” och de som understöder Caroline Högel-Starcks 
motförslag röstar ”nej”. Förslaget godkändes enhälligt. 

  Omröstning: 

  Föredragandens ändrade förslag – 5 röster: Tuomas Alaterä, Satu 
Pärssinen, Juha Salo, Mari Nikkanen, Tiina-Maria Levamo 
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  Caroline Högel-Starcks motförslag – 4 röster: Mari Berg, Jari Malm, 
Caroline Högel-Starck, Christoffer Hällfors 

  Bildningsutskottet godkände föredragandens ändrade förslag med rösterna 
5-4. 

Beslut Bildningsutskottet beslutade föreslå kommunstyrelsen och vidare 
fullmäktige att Salpar skola läggs ned i slutet av läsåret 2027–2028 våren 
2028. Under läsåren 2026–2028 är eleverna i Salpar skola berättigade till 
att ansöka om skolplats till närskolorna enligt de föreslagna nya 
elevupptagningsområdena. Dessa skolor blir då dessa elevers närskolor. 
Under läsåren 2026–2028 säkerställer utbildningsanordnaren även att 
resurserna är tillräckliga för ordnande av undervisning enligt läroplanen 
med en överdimensionerad tidsram i relation till elevantalet i Salpar skola. 
  
Elevantagningen till Salpar skola avslutas i början av läsår 2026–2027 för 
barn som är födda år 2019 och barn som då börjar i första klass. 
  
I början av läsåret 2028–2029 börjar Salpar skolas elever i deras nya 
anvisade närskolor, dvs. i Söderkulla skola eller Boxby skola. Eleverna har 
möjlighet att ansöka om en sekundär skolplats i en annan skola i 
kommunen. 
  
Förutsättningen för förslaget är att nybyggnaden för Söderkulla skola 
färdigställs år 2028. 
 
Paragrafen justerades omedelbart.  
 
Caroline Högel-Starck, Jari Malm och Mari Berg anmälde avvikande 
mening med anledning av beslutet. 

 
Bilagor 
 
 
Kommunstyrelsen 03.02.2025 § 22  

  
Beredare: Utbildningsdirektör Tommi Eränpalo, tommi.eranpalo(at)sipoo.fi 
Undervisningschef Riikka Strandström, riikka.strandstrom(at)sipoo.fi 

Utbildningssektorn har lyft fram under servicenätplaneringen behovet av att 
koncentrera det svenskspråkiga skolnätet, således att livskraften av två 
(Boxby skola och Gumbostrands skola) av tre byskolor i södra Sibbo 
förstärks genom att lägga ned Salpar skola. 

Förslaget har motiverats ingående. Planering, underhåll och utveckling av 
skolnätet och undervisningen styrs främst av lagen om grundläggande 
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utbildning: 4 § om ordnande av undervisning på båda inhemska språk, 6 § 
om bestämmande av skolplats för eleverna, preciserat med 
närskoleprincipen, 10 § om undervisningsspråk och 15 § om läroplan. 
Dessutom förpliktar 6 § i diskrimeringslagen utbildningsanordnaren att 
främja likabehandling i läroanstaltens verksamhetsmiljö och resurser. 
 
Utbildningssektorn har utarbetat ett evalueringssätt för skolornas duglighet, 
som tydligt påvisar att då elevantalet minskar i Salpar skola blir det mycket 
krävande för kommunen att ordna undervisning och stöd för lärande enligt 
lagen, läroplanen, kommunens egna riktlinjer och kommunstrategin på 
grund av det sjunkande elevantalet, undervisningsgruppernas 
sammansättning och antalet lärare. Det är även svårt för välfärdsområdet 
att ordna elevvårdstjänster för en så här liten enhet. 

Befolkningsstrukturen har ändrats radikalt i Salpar skolas 
elevupptagningsområde under de senaste tio åren. Av svenskspråkiga 
barn i grundskoleåldern (f. 2018–2024) bor 14 på området. Största delen 
av skolans elever är elever som har ansökt om en sekundär skolplats och 
över hälften av eleverna är från finskspråkiga familjer. Elevmaterialet 
stöder därmed inte ordnandet av svenskspråkig undervisning i framtiden. 
Kommunen kan inte heller erbjuda undervisning på två språk i skolan (med 
en finskspråkig klass), eftersom klasserna skulle bilda sammansatta 
klasser med elever på årskurs 1–6. I en sådan struktur är det mycket 
krävande att ordna undervisning som uppfyller läroplanen och 
undervisningen stöder inte heller elevernas individuella behov. Kommunen 
kan inte heller erbjuda skolskjuts till de elever som eventuellt skulle vilja gå 
i Salpar skola, eftersom en sådan möjlighet ska erbjudas till kommunens 
alla elever som går i grundskola på grund av likabehandling av 
kommuninvånarna. Detta skulle leda till att närskoleprincipen skulle 
kollapsa och att skjutskostnaderna skulle genomgå en explosionsartad 
tillväxt. 

Skolans framtida elevantal hänger även samman med kommunens 
långsiktiga planer för markanvändning och planläggning. Sådana 
nybyggnader som skulle motivera bevarandet av skolan planeras inte på 
närområdet. Utsikten för befolkningsutvecklingen i befolkningsplanen till år 
2024, inklusive prognoser om inflyttning till kommunen, påvisar att 
invånarantalet stiger i huvudsak i Söderkulla i södra Sibbo. För övrigt har 
invånarantalet prognostiserats att förbli oförändrat eller minska i södra 
Sibbo. Elevprognoser för både nativitet och inflyttning till kommunen har 
utnyttjats i evalueringen av utvecklingen av skolornas elevantal. 

Inom 10 år är skolfastigheten för Salpar skola i behov av en sanering på 
cirka 1 miljon euro, och redan under de närmaste åren utförs reparationer i 
bland annat elledningarna och uppvärmningssystemet för cirka 500 000 
euro. Skolans användningsgrad är cirka 50 procent. Detta betyder att 
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belastningen av den överstora fastighetens interna hyror och 
underhållskostnader riktas mot ett litet elevantal. 

Helheten av servicenätplaneringen bifaller även nedläggning av skolan. 
Bevarandet av livskraften i de två övriga byskolorna kräver även inom den 
närmaste framtiden saneringar och investeringar. Nedläggning av Salpar 
skola möjliggör försäljning eller rivning av fastigheten och försäljning av 
tomten. 

Bedömningen av konsekvenser för barn görs i samband med olika beslut 
och åtgärder: hur barnets rättigheter tillgodoses och vilka negativa eller 
positiva konsekvenser som riktas mot barnen i och med besluten. 
Utbildningssektorn har gjort en förhandsbedömning av konsekvenser för 
barn gällande nedläggningen av Salpar skola. Resultaten av enkäten om 
välbefinnande, som ordnas årligen i Sibboskolorna, har utnyttjats i denna 
förhandsbedömning. Elever i årskurs 3–9 svarar på enkäten.  
 
Förhandsbedömningen av konsekvenser för barn har utförts således att 
enkäterna har gjorts för alla elever och vårdnadshavare i kommunen. 
Bedömningen av konsekvenser för barn fortsätter i Salpar skola 
tillsammans med skolans personal och elever, då beslutet om 
nedläggningen av skolan har fattats. Således säkerställs att personalen 
och eleverna kan ta emot och anpassa sig till ändringen på bästa möjliga 
sätt. 
 
Nedläggning av skolan och ändring av elevupptagningsområdena kan 
påverka ordnandet av undervisning, elevernas fysiska, psykiska och 
sociala välfärd, skolbyggnadens och gårdsplanens säkerhet, elevernas 
ömsesidiga interaktioner, interaktioner mellan eleverna och skolans vuxna, 
identifiering av behovet av individuellt stöd och ordnandet av stöd, 
elevernas möjlighet till att bli hörda och påverka skolans verksamhet, 
elevernas möjlighet att få de elevvårdstjänster som de behöver, 
skolbespisningen, ordnandet av skolans klubbverksamhet och morgon- 
och eftermiddagsverksamhet, skolresor och deras längd och säkerhet 
samt samarbetet mellan hemmet och skolan och föräldrarnas möjlighet att 
stödja sina barns skolgång. 

Enligt enkätresultaten 2024 är situationen gällande de ovannämnda 
variablerna på en bra nivå i Sibboskolorna och det fanns inga betydande 
skillnader mellan skolorna. Elever som hade bytt skola hade upplevt att de 
hade fått ett gott mottagande i den nya skolan. Utgående från 
förhandsbedömningen av konsekvenser för barn kan vi konstatera att 
nedläggning av en skola och överföring av eleverna till en ny skola skulle 
inte påverka barnens lärande, sociala förhållanden eller välfärd på ett 
negativt sätt. 
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Förslaget om nedläggningen av skolan har även lyfts fram i 
diskussionsmötena, och en öppen enkät har gjorts till kommuninvånarna 
om ärendet. Kommuninvånarenkäten fick sammanlagt 277 svar. 

31,1 procent av svararna understödde nedläggning av Salpar skola, 49,8 
procent av svararna motsatte sig nedläggningen och 19,1 procent av 
svararna tog inte ställning till nedläggningen. Majoriteten av svararna (48,5 
%) understödde ändring av elevupptagningsområdena från och med 
hösten 2026. 8,4 procent av svararna understödde ändring av 
elevupptagningsområdena från och med hösten 2027 och 43,1 procent 
understödde ändring av elevupptagningsområdena från och med hösten 
2028. 47,8 procent av svararna understödde nedläggning av Salpar skola 
från och med hösten 2026, 8,8 procent understödde nedläggning av 
skolan från och med hösten 2027 och 43,3 procent understödde 
nedläggning av skolan från och med hösten 2028. 

Nedläggning av Salpar skola förutsätter inte bildande av nya 
undervisningsgrupper i Söderkulla skola eller Boxby skola. Storlekarna på 
undervisningsgrupperna i dessa skolor är sådana att de knappt växer till 
över 20 elever då de kompletteras med eleverna från Salpar skola. 
Undervisningsgruppernas storlekar skulle inte avvika från storlekarna på 
undervisningsgrupper i de övriga skolorna. 

Angående nedläggningen av skolan kan kommunen komma emot i 
närskolebesluten för eleverna i Salpar skola således, att som elevens 
närskola kan anvisas redan tidigare en närskola enligt hemadressen, vilket 
innebär att eleven kan på vårdnadshavarens begäran inleda sin skolgång 
tidigare i antingen Söderkulla skola eller Boxby skola enligt 
närskoleprincipen och skolskjutskriterierna och få skolskjuts till 
ifrågavarande skola.  

Om undervisning fortsatt ordnas i Salpar skola skulle det innebära en 
ojämn fördelning av resurser till ett litet elevantal även i fortsättningen. 
Detta är inte likabehandling av kommuninvånarna. 
 
Förvaltningsstadgan för Sibbo kommun definierar i 27 § Utskottens 
allmänna uppgifter och befogenheter gällande nedläggning av en skola att: 
Utskottet beslutar om inledande, ändring eller upphörande av verksamhet 
förutsatt att beslutet inte leder till betydande ändringar i servicenätet för 
verksamheten som lyder under utskottet eller i organisationens struktur 
som fastställts i förvaltningsstadgan. I ovannämnda fall behandlas ärendet 
av kommunstyrelsen på förslag av utskottet. Kommunstyrelsen beslutar vid 
behov om förslaget ska föras till fullmäktige. 

Svenska utbildningssektionen har gett ett utlåtande om ärendet vid sitt 
möte 14.1.2025 (bilaga 3). 
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Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen föreslår till fullmäktige att Salpar skola läggs ned i slutet 
av läsåret 2027–2028 våren 2028.  
 
Förutsättningen för förslaget är att nybyggnaden för Söderkulla skola 
färdigställs år 2028. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling  Föredraganden ändrade sitt förslag enligt följande:  

 “Kommunstyrelsen föreslår till fullmäktige att Salpar skola läggs ned i slutet 
av läsåret 2027–2028 våren 2028.  

 Förutsättningen för förslaget är att nybyggnaden för Söderkulla skola 
färdigställs år 2028. 

 En fortsatt barnkonsekvensanalys om nedläggningen av skolan görs i 
Salpar skola efter beslutet om nedläggning.” 

 Micaela Röman gjorde följande motförslag: 

 “Kommunstyrelsen beslutar föreslå för fullmäktige att undervisningen i 
Salpar skola fortsätter tills Söderkulla nya skola är färdig (uppskattat till år 
2028).  

 Förutsättningarna för fortsatt verksamhet i den fastighet där Salpar skola 
nu verkar bedöms, baserat på en saklig barnkonsekvensanalys, separat 
senast under läsåret före ibruktagande av Söderkulla skola.” 

 Maria von Flittner understödde Micaela Römans förslag. 

 Kommunstyrelsen höll en förhandlingspaus kl. 17.45-18.05. 

 Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens ändrade förslag 
gjorts ett understött motförslag, varvid omröstning var påkallad. 

 Ordföranden föreslog att de som understöder föredragandens ändrade 
förslag röstar ”ja” och de som understöder Micaela Römans motförslag 
röstar ”nej”. Förslaget godkändes enhälligt. 

  Omröstning: 

  Föredragandens ändrade förslag – 5 röster: Tuomas Alaterä, Marketta 
Mattila, Antti Skogster, Ritva Tarvainen, Suvi Vuoksenranta 

 Micaela Römans motförslag – 6 röster: Esa Kantee, Clara Lindqvist, Maria 
von Flittner, Micaela Röman, Tom Sundbäck, Kaj Lindqvist 
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  Kommunstyrelsen godkände Micaela Römans motförslag med rösterna 5-
6. 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade föreslå för fullmäktige att undervisningen i 
Salpar skola fortsätter tills Söderkulla nya skola är färdig (uppskattat till år 
2028).    
 
Förutsättningarna för fortsatt verksamhet i den fastighet där Salpar skola 
nu verkar bedöms, baserat på en saklig barnkonsekvensanalys, separat 
senast under läsåret före ibruktagande av Söderkulla skola. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 14    
1323/12.00.00/2024 
    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige beslutar att undervisningen i Salpar skola fortsätter tills 
Söderkulla nya skola är färdig (uppskattat till år 2028).    
 
Förutsättningarna för fortsatt verksamhet i den fastighet där Salpar skola 
nu verkar bedöms, baserat på en saklig barnkonsekvensanalys, separat 
senast under läsåret före ibruktagande av Söderkulla skola. 

Behandling  Sannfinländarnas fullmäktigegrupp gjorde följande motförslag: 

 ”Fullmäktige beslutar att undervisningen fortsätter i Salpar skola tills 
nybyggnaden för Söderkulla skola färdigställs (enligt uppskattning 2028). 
Dessutom ska minst följande alternativ utredas och föreslås till fullmäktige 
under våren 2026: 1. överföring av språkbadet i södra Sibbo till Salpar 
skolas lokaler, 2. ändring av Salpar skola till en finskspråkig byskola så att 
den skulle vara en alternativ närskola för barnen i södra Sibbo och 3. 
privatisering av skolan till ett tvåspråkigt lågstadium. 

 Förutsättningarna för verksamhetens fortsättning i fastigheten för Salpar 
skola utvärderas separat utgående från en relevant bedömning av 
konsekvenser för barn senast läsåret innan nybyggnaden för Söderkulla 
skola tas i bruk.” 

 Samlingspartiets fullmäktigegrupp gjorde följande motförslag: 

 “Fullmäktige beslutar att Salpar skola läggs ned i slutet av läsåret 2027–
2028 våren 2028. 
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 Verksamheten vid Salpar skola upphör när nybyggnaden av Söderkulla 
skola står färdig. Byggandet av Söderkulla skola påskyndas, och det 
säkerställs att skolan blir klar senast i början av 2028, så att 
undervisningen kan inledas i början av höstterminen 2028. Beslutet om 
nedläggningen av Salpar skola genomförs stegvis, med beaktande av 
barnens bästa och positiv särbehandling.” 

 Jenni Sademies gjorde följande motförslag: 

 “Salpar Skolas verksamhet i nuvarande form läggs ner när Söderkulla 
Skolas nya byggnad blir färdig (uppskattat till år 2028). Nedläggningen av 
Salpar skolas nuvarande verksamhet genomförs stegvis, med beaktande 
av Salpas skolas barns bästa. 

 Minst följande alternativ utreds och föreslås till fullmäktige under våren 
2026: 1. överföring av språkbadet i södra Sibbo till Salpar skolas lokaler, 2. 
ändring av Salpar skola till en finskspråkig byskola så att den skulle vara 
en alternativ närskola för barnen i södra Sibbo och 3. uthyrning av 
skolfastigheten till en privat skolaktör. 

 Förutsättningarna för verksamhetens fortsättning i fastigheten för Salpar 
skola utvärderas separat utgående från en relevant bedömning av 
konsekvenser för barn senast läsåret innan nybyggnaden för Söderkulla 
skola tas i bruk.” 

 Jenni Sademies motförslag understöddes inte, varvid det förföll. 

 Fullmäktige höll en förhandlingspaus kl. 20.15-20.35. 

 Ordföranden konstaterade att det hade gjorts två understödda motförslag i 
ärendet och att omröstning därför var påkallad. 

 Ordföranden föreslog att motförslagen först ställs mot varandra så att de 
de som understöder Samlingspartiets förslag röstar "ja" och de som 
understöder Sannfinländarnas förslag röstar "nej", varefter det vinnande 
förslaget ställs mot grundförslaget. Förslaget godkändes enhälligt. 

  Omröstning 1: 

 Samlingspartiets motförslag - 33 röster 

 Sannfinländarnas motförslag – 9 röster 

 Ordföranden konstaterade att fullmäktige i den här omröstningen 
godkände Samlingspartiets motförslag med rösterna 33-9. 

 Ordföranden föreslog att de de som understöder kommunstyrelsens 
förslag röstar "ja" och de som understöder Samlingspartiets förslag röstar 
"nej". Förslaget godkändes enhälligt. 
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 Omröstning 2: 

 Kommunstyrelsens förslag - 23 röster 

  Samlingspartiets motförsölag - 19 röster 

  Ordföranden konstaterade att fullmäktige godkände Kommunstyrelsens 
förslag med rösterna 23-19. 

Beslut Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag. 

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Servicenätsplanering 
Bilaga 2 - Sammandrag av fungerande skola 
Bilaga 3 - Svenska utbildningssektionen 14.1.2025 § 5, utdrag 
Bilaga 4 - Bedömning och förhandsbedömning av konsekvenser för barn 
Bilaga 5 - Omröstning fge 10.2.2025 § 14 
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Förteckning över motioner som är under beredning 
 
Kommunstyrelsen 20.01.2025 § 16  

  
Beredare: förvaltningschef Jenni Björksten, jenni.bjorksten(at)sipoo.fi 
 
Enligt § 123 i Sibbo kommuns förvaltningsstadga ska kommunstyrelsen 
årligen före utgången av februari månad lämna en förteckning till 
fullmäktige över de motioner som fullmäktigeledamöterna väckt och som 
remitterats till kommunstyrelsen men som fullmäktige fram till utgången av 
föregående år ännu inte behandlat färdigt. Kommunstyrelsen ska samtidigt 
meddela vilka åtgärder som vidtagits med anledning av motionerna. 

Enligt § 153 i förvaltningsstadgan ska kommunstyrelsen årligen före 
utgången av februari månad framlägga för fullmäktige en förteckning över 
de initiativ om den kommunala verksamheten som har tagits i frågor som 
hör till fullmäktiges befogenhet och om de åtgärder som har vidtagits med 
anledning av initiativen. Fullmäktige kan samtidigt besluta vilka initiativ som 
är slutbehandlade. 

Följande fullmäktigemotioner är under beredning: 

1. Motion om byarnas utveckling – SFP:s fullmäktigegrupp m.fl. Inlämnad 
26.4.2021. Skickad till Avdelningen för teknik och miljö, Utvecklings- och 
planläggningscentralen samt Förvaltningstjänster för beredning. 
Fullmäktige återremitterade ärendet för beredning 9.12.2024. Beräknad 
tidpunkt för behandling: 2026 (efter behandlingen av generalplanen) 

2. Motion om att restaurera Mårtensby skola för Sibbo kommuns 
användning – Marketta Mattila m.fl. Inlämnad 26.4.2021. Skickad till 
Avdelningen för teknik och miljö och Bildningsavdelningen för beredning, 
Avdelningen för teknik och miljö koordinerar. Beräknad tidpunkt för 
behandling: 3/2025 

3. Motion om nya kriterier för beviljande av stöd – Micaela Röman m.fl. 
Inlämnad 8.5.2023. Skickad till sektorn för vardag och fritid för beredning. 
Bildningsutskottet återremitterade ärendet för beredning 24.9.2024. 
Beräknad tidpunkt för behandling: 9/2025 

4. Motion om att bygga en gästhamn i Sibbo – Jokke Härmä m.fl. Inlämnad 
4.9.2023. Skickad till sektorn för samhälle och miljö för beredning. 
Beräknad tidpunkt för behandling: 3/2025 

5. Motion om att göra skolorna i Sibbo till ”mobilfria zoner” – 
Fullmäktigegruppen Rörelse Nu m.fl. Inlämnad 8.4.2024. Skickad till 
utbildningssektorn för beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 2/2025 
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6. Motion om principer för fågelvänligt glasbyggande i Sibbo – De Grönas 
fullmäktigegrupp m.fl. Inlämnad 8.4.2024. Skickad till sektorn för samhälle 
och miljö för beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 4/2025 

7. Motion om att precisera och justera Sibbo kommuns anvisning för 
häststallar – Sannfinländarnas fullmäktigegrupp m.fl. Inlämnad 8.4.2024. 
Skickad till sektorn för samhälle och miljö för beredning. Beräknad tidpunkt 
för behandling: 4/2025 

8. Motion om att förhindra nedläggandet av andra stadiets avgiftsfria 
utbildning – SDP:s fullmäktigegrupp m.fl. Inlämnad 6.5.2024. Skickad till 
utbildningssektorn för beredning (i samarbete med Digital förvaltning). 
Beräknad tidpunkt för behandling: 3/2025 

9. Motion om överbliven marksubstans på nya planområden – Jenni 
Savolainen m.fl. Inlämnad 3.6.2024. Skickad till sektorn för samhälle och 
miljö för beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 3/2025 

10. Motion om bevarande och utveckling av byskolor – Fullmäktigegruppen 
Rörelse Nu m.fl. Inlämnad 17.6.2024. Skickad till utbildningssektorn för 
beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 2/2025 

11. Motion om att återbefolka obebodda fastigheter – SDP:s 
fullmäktigegrupp m.fl. Inlämnad 2.9.2024. Skickad till sektorn för samhälle 
och miljö för beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 4/2025 

12. Motion om utredning av utträde från Helsingforsregionens trafik – 
Martin Andersson m.fl. Inlämnad 2.9.2024. Skickad till sektorn för samhälle 
och miljö för beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 9/2025 

13. Motion om översyn och principer för användning av externa faciliteter 
och tjänster i Sibbo kommun – Charlotta Engblom m.fl. Inlämnad 2.9.2024. 
Skickad till koncerntjänster för beredning. Beräknad tidpunkt för 
behandling: 9/2025 

14. Motion om att utveckla internetsidorna Business Sipoo – Carola 
Juselius m.fl. Inlämnad 30.9.2024. Skickad till sektorn för vardag och fritid 
för beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 9/2025 

15. Motion om att utan dröjsmål publicera alla Sibbo kommuns organs 
offentliga föredragningslistor och protokoll i informationstjänsten Dynasty – 
Markus Pietikäinen m.fl. Inlämnad 30.9.2024. Skickad till koncerntjänster 
för beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 3/2025 

16. Motion om kostnadsbesparingar inom den administrativa 
organisationen – Fullmäktigegruppen Rörelse Nu m.fl. Inlämnad 
11.11.2024. Skickad till koncerntjänster för beredning. Beräknad tidpunkt 
för behandling: 4/2025 
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17. Motion om en enhetlig starttid för skolmorgnar – Jenni Savolainen m.fl. 
Inlämnad 11.11.2024. Skickad till utbildningssektorn för beredning. 
Beräknad tidpunkt för behandling: 10/2025 

18. Motion om att förbättra trafiksäkerheten i Sibbo – Sannfinländarnas 
fullmäktigegrupp m.fl. Inlämnad 11.11.2024. Skickad till sektorn för 
samhälle och miljö för beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 
10/2025 

19. Motion om utökade användarrättigheter för kameraövervakning i 
skolorna – Samlingspartiets fullmäktigegrupp m.fl. Inlämnad 11.11.2024. 
Skickad till utbildningssektorn och koncerntjänster för beredning. Beräknad 
tidpunkt för behandling: 3/2025 

20. Motion om att informera om byggmöjligheter – Heikki Vestman m.fl. 
Inlämnad 9.12.2024. Skickad till sektorn för samhälle och miljö för 
beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 5/2025 

21. Motion om Sibbo kommuns bygglovsgaranti – Jokke Härmä m.fl. 
Inlämnad 9.12.2024. Skickad till sektorn för samhälle och miljö för 
beredning. Beräknad tidpunkt för behandling: 9/2025 

Följande initiativ som hör till fullmäktiges behörighet är under beredning: 

 

1. Invånarinitiativ om att bevara Nickbys identitet, historia och 
attraktionskraft. Inlämnad 4.10.2021. Skickad till Utvecklings- och 
planläggningscentralen för beredning. Markanvändningssektionen 
återremitterade ärendet för beredning 18.10.2022. Beräknad tidpunkt för 
behandling: 2/2025 

Föredragande Ekonomidirektör Ahvonen Tuula 

Förslag Kommunstyrelsen framlägger för fullmäktige ovanstående förteckning över 
inlämnade fullmäktigemotioner och de invånarinitiativ som hör till  
fullmäktiges befogenhet. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 15    
35/00.01.03.00/2025 
    

Kommunstyrelsens förslag 
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 Fullmäktige antecknar för kännedom ovanstående förteckning över 
inlämnade fullmäktigemotioner och de invånarinitiativ som hör till 
fullmäktiges befogenhet. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige antecknade ärendet för kännedom.  

 
Bilagor 
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Sibbo kommuns bemötande till fullmäktigemotionen om bevarande och utveckling av byskolor 
 
Bildningsutskottet 20.11.2024 § 134  

  

Beredare:  
Utbildningsdirektör Tommi Eränpalo, tommi.eranpalo(at)sipoo.fi 
Undervisningschef Riikka Strandström, riikka.strandstrom(at)sipoo.fi 
 
Fullmäktigegruppen Rörelse Nu och 9 övriga fullmäktigeledamöter 
lämnade 17.6.2024 en motion (bilaga 1) där de föreslår att kommunen 
vidtar åtgärder för att säkerställa att byskolorna utvecklas så att vår lokala 
identitet bevaras, våra barns utbildning stöds och vår gemenskap förstärks. 

I motionen nämns följande förslag till åtgärder: 

1. Kommunfullmäktige förpliktar tjänsteinnehavare och kommunstyrelsen 
att utföra en grundlig utvärdering av alternativa åtgärder innan beslut 
om nedläggning av byskolor fattas. 

2. Kommunen beslutar ta den lokala gemenskapen med i beslutsfattandet 
om byskolornas framtid. 

3. Kommunen ansöker aktivt statliga och regionala understöd för 
bevarandet av byskolorna. 

4. Kommunen utvecklar en långsiktig strategi för att bevara och utveckla 
byskolorna. 

5. Kommunen inleder ett pilotprogram för att prova på ett finskspråkigt 
system för byskolor samt sätter tydliga mål och mätare för bedömning 
av hur pilotprogrammet har lyckats. 

Åtgärder och förslag till åtgärder som presenteras i fullmäktigemotionen 
har redan vidtagits i Sibbo kommun sedan FCG:s process för 
servicenätutredningen inleddes. Åtgärderna har konkretiserats under år 
2024. Inom den närmaste framtiden kommer den åtstramande 
kommunekonomin att tvinga oss till att granska skolnätet. Faktiska 
uppgifter angående byskolor om elevantalens utveckling, prognoser om 
elevantal, situationen med planläggning samt fastigheternas 
saneringsbehov och kostnader stöder inte motiveringen för att bevara det 
befintliga skolnätet i sin nuvarande form i den rådande ekonomiska 
situationen.  

 
Det är inte heller likvärdig behandling av alla barn och ungdomar i Sibbo. 
Vi är konstant tvungna att öka resurserna i de minsta skolorna i förhållande 
till elevantalet för att trygga skoldagarna. Barn och ungdomar i Sibbo 
behandlas inte heller likvärdig om kommunens investeringsekonomi 
används till sanering av till elevantalet mycket små enheter, då 
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ifrågavarande enhetens elever kunde anvisas en annan närliggande skola i 
kommunen och som inte skulle medföra mycket större 
undervisningsgrupper. Inlärningsresultat har inte heller konstaterats vara 
bättre i mindre enheter än stora enheter. Skolmobbning har inget samband 
med skolans eller klassens storlek. 

Svenska utbildningssektionen återremitterade ärendet för behandling vid 
sitt möte 10.10.2024. Sammanfattningen i bilaga 2 motsvarade inte 
sektionens syner och sektionen önskade en omformatering av 
sammanfattningen. 

Svenska utbildningssektionen behandlade ärendet vid sitt möte 13.11 och 
sektionen godkände de ändringar som sektionen föreslog.  

Sammanfattningen som omformaterades för svenska utbildningssektionen: 

Sammanfattning 

De åtgärder och åtgärdsförslag som föreslås i fullmäktigemotionen har 
redan genomförts i Sibbo kommun sedan FCG:s processen med 
planeringen av servicenätet inleddes. Kommunen har inte möjlighet att 
genomföra alla de åtgärder som föreslås i motionen, eftersom de bidrag 
som kan sökas inte beviljas för att finansiera kommunens basverksamhet 
eller för att trygga en enskild skolas verksamhet. 

Den stramare kommunala ekonomin kommer att granska skolnätet som en 
helhet inom den närmaste framtiden. Skolnätet måste byggas upp i 
enlighet med befolkningen och var barnen befinner sig. Utbildningssektorn 
bedriver ett systematiskt arbete genom att ta fram information och förslag 
till åtgärder för att utveckla de tjänster som skolnätverket och 
utbildningssektorn producerar för beslutsfattandet. 

Föredragande Utbildningsdirektör Eränpalo Tommi 

Förslag Bildningsutskottet beslutar att ge svar till kommunstyrelsen och vidare till 
fullmäktige enligt bilaga 2. 

Behandling   

Beslut Bildningsutskottet godkände enhälligt föredragandens förslag. 

 
Bilagor 
 
 
Kommunstyrelsen 16.12.2024 § 365  
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Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen antecknar bemötandet för kännedom. Dessutom delger 
kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och föreslår att motionen därmed är 
slutbehandlad. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag.   

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 16    
668/12.00.00/2024 
    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige antecknar bemötandet för kännedom och beslutar att motionen 
därmed är slutbehandlad.   

Behandling   

Beslut Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Motion om bevarande och utveckling av byskolor 
Bilaga 2 - Sibbo kommuns bemötande till fullmäktigemotionen om bevarande och utveckling av 
byskolor 
Bilaga 3 - Elevantalen 2024-2031 (18.9.2024) 
Bilaga 4 - Fungerande skola -modell 
Bilaga 5 - Bemötande till motionen om att få busskort åt alla elever i grundskolan i Sibbo, oavsett 
skolväg 
Bilaga 6 - Suomenkielinen koulutusjaosto 3.10.2024 § 58, ote 
Bilaga 7 - Svenska utbildningssektionen 13.11.2024 § 60, utdrag 
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Sibbo kommuns bemötande till fullmäktigemotionen om att göra skolorna i Sibbo till 
”mobilfria zoner” 
 
Bildningsutskottet 20.11.2024 § 135  

  
Beredare: Specialplanerare Hanna Kindstedt, hanna.kindstedt(at)sipoo.fi 
 
Rörelse Nu lämnade 8.4.2024 in en fullmäktigemotion. De föreslår i sin 
fullmäktigemotion ”För att göra skolorna i Sibbo till mobilfria zoner” att alla 
skolor i Sibbo kommun ska komma överens om praxis som begränsar 
användningen av mobiltelefoner under skoldagen. Initiativtagarna 
motiverar sitt resonemang med studier som visar att barn och unga gynnas 
av en mobilfri skoldag.  

Rektorerna för skolorna i Sibbo kommun hade i september 2024 möjlighet 
att svara på en enkät om mobiltelefonpraxis i skolorna som genomfördes 
av utbildningssektorns förvaltningstjänster.  

I enkäten ställdes bland annat följande frågor till rektorerna. Är skolan 
mobilfri under skoldagen? Får eleverna använda mobiltelefon under 
lektionerna? Får eleverna använda mobiltelefon på rasten? Vill du att 
kommunen skapar gemensamma spelregler för alla skolor? 

I alla lågstadieskolor i Sibbo är det förbjudet att använda mobiltelefon 
under skoldagen. Smartklockor som kan användas för att ringa samtal och 
skicka meddelanden ingår också. Telefonerna ligger antingen kvar i 
elevens ryggsäck eller alternativt i klassrummets "mobiltelefonhotell". Med 
lärarens tillåtelse kan eleverna använda sin mobiltelefon för att ringa till 
exempel en förälder. 

I högstadiet och gymnasiet ska mobiltelefoner hållas undanstoppade under 
lektionerna, men de kan användas på rasterna. Under lektionerna får 
mobiltelefoner endast användas i undervisningssyfte med lärarens 
tillstånd. 

Regler för användning av mobiltelefoner under skoldagen har införts i alla 
grundskolor i Sibbo och i båda gymnasierna under de senaste åren. 
Reglerna har satts upp i skolan med tanke på den egna skolvardagen och 
genomtänkt hur de fungerar bäst i just den skolan. Eftersom skolans egna 
ordningsregler måste ta hänsyn till elevers och studenters ålder och 
utvecklingsnivå är det bra att regler för användning av mobiltelefoner också 
utarbetas på skolan. Skolorna har informerat vårdnadshavarna om skolans 
regler för mobiltelefoner, och de har antingen involverat eleverna eller 
diskuterat reglerna med eleverna. Rektorerna har varit nöjda med 
förfarandet och den mobilfria skoltiden har tagits emot väl av eleverna.  
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Utbildningssektorn följer den riksomfattande diskussionen om begränsning 
av användningen av telefoner i skolorna och vidtar vid behov åtgärder som 
gäller alla skolor. I enlighet med regeringsprogrammet bereder 
undervisnings- och kulturministeriet för närvarande ett lagförslag om 
begränsning av användningen av telefoner. 

Utbildningsstyrelsen har i början av hösten 2024 publicerat god praxis och 
ett pressmeddelande om saken, som våra skolor följer. 

Föredragande Utbildningsdirektör Eränpalo Tommi 

Förslag Bildningsutskottet beslutar att ge svar enligt bilaga 2 till kommunstyrelsen 
och vidare till fullmäktige. 

Behandling   

Beslut Bildningsutskottet godkände enhälligt föredragandens förslag. 

 
Bilagor 
 
 
Kommunstyrelsen 16.12.2024 § 366   
 

Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen antecknar bemötandet för kännedom. Dessutom delger 
kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och föreslår att motionen därmed är 
slutbehandlad. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag.   

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 17    
349/12.00.00/2024 
    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige antecknar bemötandet för kännedom och beslutar att motionen 
därmed är slutbehandlad.   

Behandling   



 

 Sibbo kommun 

 
 
 
Protokoll 

2/2025  40 

 
Sivistysvaliokunta / 
Bildningsutskottet 

§ 135 20.11.2024 

Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 366 16.12.2024 
Fullmäktige § 17 10.02.2025 
 
 

 

Beslut Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Motion för att göra skolorna i Sibbo till mobilfria zoner 
Bilaga 2 - Bemötande till fullmäktigemotionen att göra skolorna i Sibbo till mobilfria zoner 
Bilaga 3 - Suomenkielinen koulutusjaosto 5.11.2024 § 66, ote 
Bilaga 4 - Svenska utbildningssektionen 13.11.2024 § 61, utdrag 
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Motion om byggandet av en gästhamn vid Sibbo havsstrand 
 
Tekniska utskottet 21.01.2025 § 10  

  
Beredare: samhällsdirektör Albert Andersson, albert.andersson(at)sipoo.fi 
 
Jokke Härmä och 34 andra fullmäktigeledamöter lämnade en motion där 
de föreslår att Sibbo kommun inleder planeringen av en gästhamn i 
enlighet med motionen, kartlägger gästhamnens närmare läge och 
påbörjar utan dröjsmål genomförandet av en gästhamn vid en befintlig 
hamn eller som ett separat projekt i samarbete med NTM-centralen. 

 
 I Sibbo kommun finns båthamnar i följande ställen: 

• Kalkstrand 

• Gumbostrand 

• Sibbostrand 

• Joensuun tila 

 Vid havsstrand finns bl.a. följande hamnar: 

• Norrkullalandet 

• Fagerö (administrerad av Helsingfors stad) 

 Kommunen har budgeterat 30 000 euro för att genomföra projektplanen för 
en gästhamn år 2025. Avsikten är att med projektplanen kartlägga 
placeringsplatser för gästhamnen och dess tjänster och därutöver bedöma 
alternativa sätt att genomföra tjänsten med tanke på budgeten och 
tidtabellen. 

Förslag Tekniska utskottet beslutar svara kommunstyrelsen och vidare fullmäktige i 
enlighet med det som beskrivits ovan. 

Behandling   

Beslut Tekniska utskottet godkände enhälligt föredragandens förslag. 

 
Bilagor 
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Kommunstyrelsen 03.02.2025 § 31  

  
Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen antecknar bemötandet för kännedom. Dessutom delger 
kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och föreslår att motionen därmed är 
slutbehandlad.   
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 18    
866/10.03.01.00.00/2023 
    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige antecknar bemötandet för kännedom och beslutar att motionen 
därmed är slutbehandlad. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Motion om byggandet av en gästhamn 
Bilaga 2 - Skärgårdsenkät svar och kommentarer 
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Motion om att utan dröjsmål publicera alla Sibbo kommuns organs offentliga 
föredragningslistor och protokoll i informationstjänsten Dynasty – Markus Pietikäinen m.fl. 
 
Fullmäktige 30.09.2024 § 84  

  

Markus Pietikäinen och 15 andra fullmäktigeledamöter lämnade en motion 
där de föreslår att Sibbo kommun vidtar omedelbart åtgärder för att 
publicera alla organs offentliga föredragningslistor och protokoll i 
informationstjänsten Dynasty utan dröjsmål.               

Beslut Fullmäktige antecknade motionen för kännedom. 

Bilagor  

 
Kommunstyrelsen 03.02.2025 § 32  

  
Beredare: Förvaltningssakkunnig Jonas Kujanpää, 
jonas.kujanpaa(at)sipoo.fi 

I motionen lyfts fram att inte alla organs offentliga handlingar finns 
tillgängliga i informationstjänsten Dynasty som Sibbo kommun använder. 
För närvarande finns inte alla protokoll för rådet för personer med 
funktionsnedsättning och äldrerådet i datanätet. De övriga organens 
offentliga handlingar finns i datanätet. Föredragningslistorna publiceras 
minst fem dagar före mötet och protokollen publiceras senast åtta dagar 
efter mötet. Protokollen är framlagda i det allmänna datanätet under fyra 
år. 

Enligt 29 § i kommunallagen ska kommunen i fråga om beredningen av 
ärenden som behandlas av organen se till att de uppgifter som behövs 
med tanke på den allmänna tillgången till information läggs ut på det 
allmänna datanätet när föredragningslistan är färdig. Kommunallagen 
förutsätter inte att organens föredragningslistor publiceras på det allmänna 
datanätet, men det är det vanligaste sättet för kommunerna att meddela 
om anhängiga ärenden och beredningen av dem.  

Förvaltningstjänsters förvaltningsteam ansvarar för 
ärendehanteringssystemet Dynasty som huvudanvändare. 
Huvudanvändarna ordnar bland annat utbildning för andra anställda. Till 
förvaltningsteamets uppgifter hör också förtroendeorganens 
möteshantering. Varje organ har en utsedd protokollförare i 
förvaltningsteamet, med undantag av byggnads- och miljöutskottet samt 
påverkansorganen (rådet för personer med funktionsnedsättning, 
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äldrerådet och ungdomsfullmäktige). Sektorn för vardag och fritid har 
ansvarat för påverkansorganens förvaltning och praktiska verksamhet från 
och med 1.5.2023.  

Påverkansorganens protokoll har inte regelbundet publicerats i 
kommunens informationstjänst Dynasty. Till exempel ungdomsfullmäktiges 
föredragningslistor och protokoll fanns endast på kommunens webbplats 
(www.sipoo.fi/sv/) före år 2024. Från och med år 2024 har 
ungdomsfullmäktiges protokoll publicerats i kommunens informationstjänst 
Dynasty. Dessutom har olika praxis och personbyten medfört att en del av 
protokollen för rådet för personer med funktionsnedsättning och äldrerådet 
inte har publicerats i informationstjänsten Dynasty.  
 
Under år 2024 har vi främjat utbildningar till användare av 
ärendehanteringssystemet Dynasty. Utbildningar har riktats till en större 
grupp användare än tidigare. Vi har fått nya användare bland både 
anställda och nyanställda. Dessutom har vi satsat på kompletterande 
utbildning.  
 
Påverkansorganens sekreterare har fått utbildning i 
ärendehanteringssystemet Dynasty. Vi erbjuder sekreterarna stöd och 
handledning i användning av ärendehanteringssystemet. Målet är att 
sänka tröskeln för att utarbeta föredragningslistor och protokoll i 
ärendehanteringssystemet. Bristfälliga kunskaper i användning av 
ärendehanteringssystemet har bidragit även till att påverkansorganens 
föredragningslistor och protokoll inte regelbundet har publicerats i 
ärendehanteringssystemet Dynasty.  
 

 Förvaltningstjänsters förvaltningsteam har också hjälpt påverkansorganens 
sekreterare i deras arbete genom att utarbeta en ny dokumentmodell i 
ärendehanteringssystemet för föredragningslistorna och protokollen. 
Dokumentmodellen lämpar sig bättre för påverkansorganens handlingar. 
Målet är att utarbetandet och publiceringen av påverkansorganens 
föredragningslistor och protokoll underlättas och fullbordas med hjälp av 
den nya dokumentmodellen. 

Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen antecknar bemötandet för kännedom. Dessutom delger 
kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och föreslår att motionen därmed är 
slutbehandlad. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen antecknar föredragandens kompletterade bemötande 
för kännedom. Dessutom delgav kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och 
föreslog att motionen därmed är slutbehandlad. 
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Paragrafen justerades omedelbart. 

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 19    
1050/00.01.03.00/2024 
    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige antecknar bemötandet för kännedom och beslutar att motionen 
därmed är slutbehandlad. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Motion om att utan dröjsmål publicera alla Sibbo kommuns organs offentliga 
föredragningslistor och protokoll 
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Invånarinitiativ om att bevara Nickbys identitet, historia och attraktionskraft 
 
Kommunstyrelsen 25.10.2021 § 335  

  
Beredare: förvaltningschef Jenni Björksten, jenni.bjorksten(at)sipoo.fi 

Enligt 152 § i Sibbo kommuns förvaltningsstadga har kommuninvånarna 
samt sammanslutningar och stiftelser som har verksamhet i kommunen 
rätt att komma med initiativ i frågor som gäller kommunens verksamhet. 

Sibbo kommun mottog 4.10.2021 ett invånarinitiativ, i vilket föreslås 
åtgärder med vilka säkerställs att Nickby utvecklas och växer på ett 
hållbart sätt genom att bevara natur- och kulturvärden och i samklang med 
de nuvarande invånarnas och markägarnas intressen. 

Ett initiativ behandlas av den kommunala myndighet som har behörighet 
att fatta beslut i den fråga som initiativet gäller. Initiativtagaren ska inom en 
månad från det att initiativet anlände underrättas om hos vilken myndighet 
initiativet behandlas, den beräknade behandlingstiden och vem som ger 
närmare upplysningar om behandlingen. 

Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen antecknar invånarinitiativet för kännedom och sänder 
det till utvecklings- och planläggningscentralen för beredning.   

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 

 
 
Markanvändningssektionen 24.05.2022 § 55  

  
Beredare: utvecklingsdirektör Pirjo Siren, pirjo.siren(at)sipoo.fi 
 
Sibbo kommun mottog 4.10.2021 ett invånarinitiativ, i vilket föreslås 
åtgärder med vilka säkerställs att Nickby utvecklas och växer på ett 
hållbart sätt genom att bevara natur- och kulturvärden och i samklang med 
de nuvarande invånarnas och markägarnas intressen. Initiativet har 
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undertecknats av 1 522 personer, varav 1 123 har meddelat sig vara 
Sibbobor. Talen har inte officiellt verifierats.  

De undertecknade vill att Nickby utvecklas och växer på ett hållbart sätt. 
Tillväxten ska gynna alla. Detta är möjligt då tillväxten är balanserad och 
beaktar områdets historia och identitet. De förefintliga natur- och 
kulturvärdena ska bevaras. Tillväxten ska ske i samklang med de 
nuvarande invånarnas och markägarnas intressen – nu och i framtiden. I 
initiativet föreslås fyra åtgärder som har besvarats med ett bemötande.  

Utvecklings- och planläggningscentralens bemötande 

I invånarinitiativet behandlas delvis samma teman som i ett annat 
invånarinitiativ, Invånarinitiativ Detaljplanen för Nickby gård (NG8), som 
lämnades in 24.7.2020 och som kommunstyrelsen besvarade 16.2.2021.  

På en allmän nivå kan konstateras att Utvecklings- och 
planläggningscentralen i Sibbo kommun anser att de aspekter som har 
lyfts fram i invånarinitiativet är viktiga och att de har fungerat som 
utgångspunkterna för planeringen av Nickby. Faktorer i Nickbys dragkraft 
är uttryckligen utbudet på mångsidiga alternativ för boende mitt i en 
grönskande miljö samt kulturarvet i Nickby som framträder i vardagen. En 
omsorgsfullt planerad stadsbild som värnar om det gamla 
bostadsbeståndet skapar en image och en identitet, och en bra image 
lockar i sin tur nya invånare. De många och mångsidiga skikten av 
funktioner och byggnadsstilar tas i beaktande vid kompletteringsbyggandet 
och vid planeringen av nya stadsliknande områden. På det sättet 
uppkommer en levande och intressant miljö. Den gamla framtoningen bör 
bevaras under tillväxtfaserna i Nickby och därför görs satsningar på att 
styra kvaliteten på byggandet. I planläggningen och utvecklingen 
inventeras natur- och kulturvärden och de beaktas i detaljplanerna och 
planbestämmelserna.  

Kommuninvånarinitiativ: 1. Att den fortsatta planeringen av Nickby utgår 
ifrån en balanserad tillväxt och utgör en naturlig fortsättning på den 
bosättning som finns. 

Bemötande:  

Nickby växer och utvecklas på ett hållbart sätt. I planstommen granskas 
potentialen för bostadsbyggande i olika delar av Nickby. Enligt lösningen i 
planstommen skulle hälften av den uppskattade befolkningsökningen 
uppkomma på södra sidan och hälften på norra sidan av banan. Med 
andra ord finns det några områden som lämpar sig för centrumlikande 
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byggande på samma avstånd från servicen i Nickby centrum som 
detaljplaneområdet Nickby gårds centrum, och dessa områden har 
anvisats för byggande i planstommen. Nickby gårds centrum är således 
inte den enda tillväxtriktningen, om än den mest betydande. Orsaken till att 
området planläggs för bostäder är att det är så centralt beläget, vilket 
också har noterats i andra planer för Nickby som utarbetats redan för 
tiotals år sedan. Områdets centrala läge har beaktats även i planer av 
högre rang – landskapsplanen och Generalplan för Sibbo – som styr 
utarbetandet av detaljplanen. För klarhetens skull konstateras att en 
detaljplan inte kan strida mot general- och landskapsplaner.  Orsaken till 
att området inte har bebyggts fram till idag har varit viljan att utveckla ett 
område av Nickby i taget: av områden med blandat bostadsbestånd 
utvecklades Östanåparken på 2000-talet, på 2010-talet planerades och 
byggdes Ådalen, och på 2020-talet står Nickby gård i turen. Sedan 1980-
talet har egnahemshus planerats och byggts oavbrutet på Nickby gårds 
område. Samtidigt har man främjat och fortsätter främja även utvecklingen 
av hållbart och rivande nybyggande och kompletteringsbyggande i egen 
takt på lämpliga tomter.  

Efter övervägande publiceras detaljplanen för Nickby gårds centrum som 
ett sammanhängande planområde: det bör i varje fall finnas en plan över 
helheten, så att man av de olika delarna senare kan bilda en hel och 
fungerande helhet och även bedöma planens konsekvenser som en 
helhet. Eftersom en helhetsplan behöver utarbetas, är det bra att den 
kommer till invånarnas kännedom och kan bedömas på en gång i stället för 
i små delar. Byggandet kommer att fortskrida etappvis i ett delområde i 
taget. 

Kommuninvånarinitiativ: 2. Att beslutsfattarna omprövar beslutet att se 
spårtrafik som en strategisk prioritet. 

Bemötande:  

Kommunfullmäktige i Sibbo godkände kommunens nya strategi 25.4.2022. 
Ett av målen i strategin är att främja persontågtrafiken i Nickby och Tallmo 
och att ett beslut om att inleda persontågtrafik mellan Kervo och Nickby 
fattas under fullmäktigeperioden. Tillväxtmålet för fullmäktigeperioden är 
att den årliga befolkningstillväxten är i genomsnitt cirka 500 personer och 
att hälften av bostadsbyggandet består av småhus. Målet för 
planläggningen är 800 invånare för att öka planreserven. På samma sätt 
eftersträvas enligt strategin att Sibbos välfärd byggs av mångsidigt 
boende, högklassiga tjänster, social gemenskap, närhet till naturen, 
lämplig rymlighet och säkerhet. Servicen i centrumen har utökat och blivit 
mångsidigare. 
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I ett flertal utredningar har 10 000 invånare nämnts som en gräns för att 
inleda persontågstrafik. Det innebär dock inte att det vore ett mål i sig utan 
det handlar om en ungefärlig gräns för en lönsam spårtrafik. Att 
befolkningen ökar i Nickby beror inte på att det satts upp som ett mål för 
KeNi-banan (Kervo–Nickby-banan) utan på att invånarantalet förutspås 
öka i enlighet med de nuvarande planerna till cirka 10 000 invånare, 
oavsett KeNi-banan. Samma gäller Söderkulla, den andra tätorten i Sibbo, 
vars invånarantal också väntas öka till ca 10 000 på drygt tio år i enlighet 
med de planer som styr markanvändningen. Tillväxten för mycket positivt 
med sig, t.ex. en förbättrad befolkningsstruktur, ekonomisk välfärd samt 
mångsidigare privat och kommunal service. Därtill är det bra att notera att 
både den förverkligade och prognosticerade tillväxten i sista hand handlar 
om att människor själva väljer att flytta till Sibbo. 

Att öppna banan för persontågstrafik är en lång process som förutsätter 
flera olika planer och beslut. Banprojektet planeras och tidsplaneras 
närmare åren 2021–2022.   I det nyaste utkastet till MBT-planen (våren 
2022) nämns att den generella tidpunkten för projektet är åren 2028–2031. 

Att inleda persontrafik på KeNi-banan ger beredskap inte bara för 
befolkningstillväxten i Nickby utan även för trafikregleringen i hela regionen 
och hanteringen av regionala förändringar. Befolkningen i 
huvudstadsregionen med närområden kommer att öka med 
hundratusentals invånare under kommande årtionden. Detta påverkar 
indirekt även Nickbyborna i och med att Lahtisleden får allt fler användare 
och allt fler bussresor kräver omstigning då förmedlingskapaciteten 
överskrids på stomlederna. I praktiken innebär det att buss- och 
personbilstrafiken står i rusningstider eller att bussrutterna i vilket fall som 
helst hänvisas till byteshållplatserna för spårtrafiken. KeNi-banan erbjuder 
regiontrafiken ett nytt alternativ för kollektivtrafiken, med HRT:s enhetliga 
resekedja inom hela HRT-området och även längs huvudbanan samt med 
bl.a. ett enhetligt system för biljetter, information och utrustning. 
Trafikmedlens låga utsläpp utgör i det närmaste en del av helheten.  

Eftersom banan mellan Kervo och Nickby redan finns, är investeringarna 
relativt små om man jämför med spårprojekt i huvudstadsregionen: som 
helhet mycket mindre än vad det kostar att bygga en ny metrostation. Att 
spårtrafiken geografiskt sett är så oflexibel är samtidigt en av spårtrafikens 
styrkor: kring spåren är tröskeln lägre för att investera i bostäder, 
arbetsplatser och service, eftersom spårens bestående karaktär inger 
säkerhet om den framtida trafiken till skillnad från busstrafiken, där linjerna 
kan börja köras längs nya rutter från och med nästa tidtabellsperiod. 
Således kan kommunens och statens satsningar på och investeringar i 
inledning av persontågstrafiken på KeNi-banan också ses i ett vidare 
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perspektiv som en satsning/investering för att upprätthålla och stärka 
livskraften i Nickby. Banan kan också anses stärka kopplingen mellan 
Nickby och huvudstadsregionen i det regionala utvecklingsarbetet. 

Kommuninvånarinitiativ: 3. Att planeringen av Nickby gårds centrum (NG8) 
avbryts. 

Bemötande:  

Kommunstyrelsen återremitterade förslaget till detaljplan för granskning i 
april 2022, och planeringen fortsätter således enligt anvisningarna i 
kommunstyrelsens beslut. I ett flertal responser på detaljplanen för Nickby 
gårds centrum har man önskat att ingen plan alls ska utarbetas. Trots det 
har planläggningen fortskridit och då har de som gett responsen kanske 
upplevt att de talat för döva öron. Att planläggningen fortsatt beror på att 
det givna uppdraget har varit att utarbeta en plan för ett bostadsområde 
och uppgörandet av en detaljplan handlar om att uppnå en sorts 
konsensus bland olika – till och med motstridiga – önskemål och behov. 
Förtroendeorganen har fattat och kommer att fatta beslut om behandlingen 
av det granskade planförslaget.   

Planprocessens olika skeden har haft avsevärt mycket växelverkan med 
invånarna. Den respons som lämnats in vid olika skeden har hörts och 
betydande ändringar har gjorts i planen. Området lämnar dock inte som ett 
åkerlandskap, även efter politiskt beslutsfattande, och planläggningen av 
området avbryts inte.  I det reviderade förslaget till detaljplanen för Nickby 
gårds centrum görs även i fortsättningen ganska många ändringar enligt 
den inlämnade responsen.  

Kommuninvånarinitiativ: 4. Att utkastet till planstommen för Nickby (KR3) 
revideras utgående från ovan framförda synpunkter. 

Bemötande:  

Kommunstyrelsen i Sibbo har 11.4.2022 godkänt planstommen för Nickby 
som grund för den fortsatta planeringen. Därmed granskas inte 
planstommen. Planstommen kommer i fortsättningen att fungera som en 
utgångspunkt som styr Nickbys utveckling och som en plan då detaljplaner 
utarbetas, men planstommen är utan rättsverkningar. Planstommens 
översiktliga anteckningar och lösningar preciseras under 
detaljplaneskedet, då kommunen även ber invånarna om kommentarer om 
aktuella planlösningar. 

Föredragande Utvecklingsdirektör Siren Pirjo 
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Förslag Markanvändningssektionen besluter ge ovanstående svar på 
invånarinitiativet till kommunstyrelsen och vidare till fullmäktige. 

Behandling  Kicka Lindroos föreslog att ärendet bordläggs. Rasmus Lindroos 
understödde Kicka Lindroos förslag. 

 Ordföranden konstaterade att det i ärendet gjorts ett understött förslag 
ombordläggning och att omröstning därför var påkallad. 

 Ordföranden föreslog att de som understöder att behandlingen av ärendet 
fortsätter röstar "ja" och de som understöder ja Kicka Lindroos förslag om 
bordläggning röstar "nej". Förslaget godkändes enhälligt. 

 

  

 

 Kicka Lindroos föreslog att ärendet bordläggs. Rasmus Lindroos 
understödde Kicka Lindroos förslag. 

 Ordföranden konstaterade att det i ärendet gjorts ett understött förslag 
ombordläggning och att omröstning därför var påkallad. 

 Ordföranden föreslog att de som understöder att behandlingen av ärendet 
fortsätter röstar "ja" och de som understöder ja Kicka Lindroos förslag om 
bordläggning röstar "nej". Förslaget godkändes enhälligt. 

Omröstning: Behandlingen av ärendet fortsätter, "ja" (2 st): Ritva Tarvainen, Juhani 
Rantala 

 Kicka Lindroos förslag om bordläggning, "nej" (4 st): Kicka Lindroos, 
Rasmus Lindroos, Karl-Erik Oljemark, Mia Wickström 

 Blank (1 st.): Jarkko Sinda 

Beslut Ordförande konstaterade att markanvändningssektionen med rösterna 4-2 
beslutade att bordlägga ärendet. 

 
 
Markanvändningssektionen 18.10.2022 § 115  
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Föredragande Utvecklingsdirektör Siren Pirjo 

Förslag    

Behandling   

Beslut Markanvändningssektion beslutade enhälligt att föra ärendet under 
ytterligare beredning avseende de av medlemmarna särskilt upptagna 
ärenden. Ytterligare förberedelser baseras på dessa listor och 
kommentarer från andra medlemmar i sektionen. 

 
 
Markanvändningssektionen 27.11.2024 § 104  

  
Beredare: planläggningschef Eric Roselius, eric.roselius(at)sipoo.fi, 
planläggningsarkitekt Dennis Söderholm, dennis.soderholm(at)sipoo.fi 
 
Ett invånarinitiativ har lämnats in till Sibbo kommun 4.10.2021, och i den 
presenteras åtgärder som med vilka säkerställs att Nickby utvecklas och 
växer på ett hållbart sätt genom att bevara natur- och kulturvärden och i 
samklang med de nuvarande invånarnas och markägarnas intressen. 
Initiativet har undertecknats av 1 522 personer, varav 1 123 har meddelat 
sig vara Sibbobor. Talen har inte officiellt verifierats.  

De undertecknade vill att Nickby utvecklas och växer på ett hållbart sätt. 
Tillväxten ska gynna alla. Detta är möjligt då tillväxten är balanserad och 
beaktar områdets historia och identitet. De förefintliga natur- och 
kulturvärdena ska bevaras. Tillväxten ska ske i samklang med de 
nuvarande invånarnas och markägarnas intressen – nu och i framtiden. I 
initiativet presenteras fyra åsikter som har besvarats med ett bemötande.  

Bemötandet nedan har uppdaterats efter den föregående behandlingen.  

Sektorn för samhälle och miljös bemötande 

I invånarinitiativet behandlas delvis samma teman som i ett annat 
invånarinitiativ, Invånarinitiativ Detaljplanen för Nickby gård (NG8), som 
lämnades in 24.7.2020 och som kommunstyrelsen besvarade 16.2.2021.  
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På en allmän nivå kan konstateras att sektorn för samhälle och miljö i 
Sibbo kommun anser att de aspekter som har lyfts fram i invånarinitiativet 
är viktiga och att de har fungerat som utgångspunkterna för planeringen av 
Nickby. Nickbys dragkraftfaktorer är uttryckligen utbudet på mångsidiga 
alternativ för boende mitt i en grönskande miljö samt kulturarvet i Nickby 
som framträder i vardagen. En omsorgsfullt planerad stadsbild som värnar 
om det gamla bostadsbeståndet skapar en image och en identitet, och en 
bra image lockar i sin tur nya invånare. De många och mångsidiga skikten 
av funktioner och byggnadsstilar tas i beaktande vid 
kompletteringsbyggandet och vid planeringen av nya stadsliknande 
områden. På det sättet uppkommer en levande och intressant miljö. Den 
gamla framtoningen bör bevaras under tillväxtfaserna i Nickby och därför 
görs satsningar på att styra kvaliteten på byggandet. I planläggningen och 
utvecklingen inventeras natur- och kulturvärden och de beaktas i 
detaljplanerna och planbestämmelserna.  

Kommuninvånarinitiativ: 1. Att den fortsatta planeringen av Nickby utgår 
ifrån en balanserad tillväxt och utgör en naturlig fortsättning på den 
bosättning som finns. 

Bemötande:  

Nickby växer och utvecklas på ett hållbart sätt. I planstommen granskas 
potentialen för bostadsbyggande i olika delar av Nickby. Enligt lösningen i 
planstommen skulle hälften av den uppskattade befolkningsökningen 
uppkomma på södra sidan och hälften på norra sidan av banan. Med 
andra ord finns det några områden som lämpar sig för centrumlikande 
byggande på samma avstånd från servicen i Nickby centrum som 
detaljplaneområdet Nickby gårds centrum, och dessa områden har 
anvisats för byggande i planstommen. Nickby gårds centrum är således 
inte den enda tillväxtriktningen, om än den mest betydande. Orsaken till att 
området planläggs för bostäder är att det är så centralt beläget, vilket 
också har noterats i andra planer för Nickby som utarbetats redan för 
tiotals år sedan. Områdets centrala läge har beaktats även i planer av 
högre rang – landskapsplanen och Generalplan för Sibbo, som styr 
utarbetandet av detaljplanen. För klarhetens skull konstateras att en 
detaljplan kan inte strida mot general- och landskapsplaner. Orsaken till att 
området inte har bebyggts fram till idag har varit en vilja att utveckla ett 
område av Nickby i taget: av områden med blandat bostadsbestånd 
utvecklades Östanåparken på 2000-talet, på 2010-talet planerades och 
byggdes Ådalen, och på 2020-talet står Nickby gård i turen. Sedan 1980-
talet har egnahemshus planerats och byggts oavbrutet på Nickby gårds 
område. Samtidigt har man främjat och fortsätter främja även utvecklingen 
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av hållbart och rivande nybyggande och kompletteringsbyggande i egen 
takt på lämpliga tomter.  

Till skillnad från den uppgift som presenteras i initiativet innebär tillväxten i 
tätorterna Nickby och Söderkulla inte att tillväxten i alla byar avstannar, 
utan tätorterna lockar till sig en annan målgrupp än byarna. Dessutom kan 
den service som utvecklas i och med de växande tätorterna locka invånare 
även till byarna. De områdesreserveringar som presenteras i planstommen 
för Nickby svarar på den tidigare befolkningstillväxten då de genomförs i 
rätt tid och accelererar därmed inte tillväxten.  

Efter övervägande har detaljplanen för Nickby gårds centrum utarbetats 
som ett sammanhängande planområde: det bör i varje fall finnas en plan 
över helheten, så att man av de olika delarna senare kan bilda en hel och 
fungerande helhet och också kan bedöma planens konsekvenser som en 
helhet. Eftersom en helhetsplan behöver utarbetas, är det bra att den 
kommer till invånarnas kännedom och kan bedömas på en gång i stället för 
i små delar. Byggandet kommer att fortskrida etappvis ett delområde i 
taget, på samma sätt som om området skulle ha planlagts i delar. 

Kommuninvånarinitiativ: 2. Att beslutsfattarna omprövar beslutet att se 
spårtrafik som en strategisk prioritet. 

Bemötande:  

Kommunfullmäktige i Sibbo godkände kommunens nya strategi 25.4.2022. 
Strategins mål är att främja persontågtrafiken i Nickby och Tallmo och att 
ett beslut om att inleda persontågtrafik mellan Kervo och Nickby fattas 
under fullmäktigeperioden. Fullmäktigeperiodens mål för tillväxten är att 
den årliga befolkningstillväxten är i genomsnitt cirka 500 personer och att 
hälften av bostadsbyggandet består av småhus. Målet för planläggningen 
är 800 invånare för att öka planreserven. På samma sätt eftersträvas enligt 
strategin att Sibbos välfärd byggs av mångsidigt boende, högklassiga 
tjänster, social gemenskap, närhet till naturen, lämplig rymlighet och 
säkerhet. Servicen i centrumen har utökat och blivit mångsidigare. 

I ett flertal utredningar har 10 000 invånare nämnts som en gräns för att 
inleda persontågstrafik. Det innebär dock inte att det vore ett mål i sig utan 
det handlar om en ungefärlig gräns för en lönsam spårtrafik. Att 
befolkningen ökar i Nickby beror inte på att det satts upp som ett mål för 
KeNi-banan (Kervo–Nickby-banan), utan på att invånarantalet förutspås 
öka i enlighet med de nuvarande planerna till cirka 10 000 invånare, 
oavsett KeNi-banan. Samma gäller Söderkulla, den andra tätorten i Sibbo, 
vars invånarantal också väntas öka till ca 10 000 på drygt 10 år i enlighet 
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med de planer som styr markanvändningen. Tillväxten för mycket positivt 
med sig, t.ex. en förbättrad befolkningsstruktur, ekonomisk välfärd samt 
mångsidigare privat och kommunal service. Därtill är det bra att notera att 
tillväxten i sista hand handlar om att människor själva väljer att flytta till 
Sibbo. 

Att öppna banan för persontågstrafik är en lång process som förutsätter 
flera olika planer och beslut. Områdesreserveringsplanen för banprojektet 
färdigställdes år 2024. Persontågstrafiken på KeNi-banan är en del av 
Helsingforsregionens MBT-avtal 2023. Helsingforsregionens plan för 
markanvändning, boende och trafik (MBT) 2023 är en gemensam 
strategisk plan för regionens kommuner. Persontågstrafiken på KeNi-
banan en del av investeringsprogrammet MBT-planen 2023 och den har 
placerats i gruppen som ska genomföras under åren 2028–2031. MBT-
planen fungerar som utgångspunkt för MBT-avtalet. Fullmäktige i Sibbo 
kommun godkände 11.11.2024 MBT-avtalet 2024–2035.  

Att inleda persontrafik på KeNi-banan ger beredskap inte bara för 
befolkningstillväxten i Nickby utan även för trafikregleringen i hela regionen 
och hanteringen av regionala förändringar. Befolkningen i 
huvudstadsregionen med närområden kommer att öka med 
hundratusentals invånare under kommande årtionden. Det påverkar 
indirekt även Nickbyborna i och med att Lahtisleden får allt fler användare 
och allt fler bussresor kräver omstigning då förmedlingskapaciteten 
överskrids på stomlederna. I praktiken innebär det att buss- och 
personbilstrafiken står i rusningstider eller att bussrutterna i vilket fall som 
helst hänvisas till byteshållplatserna för spårtrafiken. KeNi-banan erbjuder 
regiontrafiken ett nytt trafikalternativ, med en resekedja i enlighet med HRT 
inom hela HRT-området och även längs huvudbanan samt med bl.a. ett 
enhetligt system för biljetter, information och utrustning. Trafikmedlens låga 
utsläpp utgör i det närmaste en del av helheten.  

Eftersom banan mellan Kervo och Nickby redan finns till är investeringarna 
relativt små om man jämför med spårprojekt i huvudstadsregionen: som 
helhet mycket mindre än vad det kostar att bygga en ny metrostation. Att 
spårtrafiken geografiskt sett är så oflexibel är samtidigt en av spårtrafikens 
styrkor: kring spåren är tröskeln lägre för att investera i bostäder, 
arbetsplatser och service, eftersom spårens bestående karaktär inger 
säkerhet om den framtida trafiken till skillnad från busstrafiken, där linjerna 
kan börja köras längs nya rutter från och med nästa tidtabellsperiod. 
Således kan kommunens och statens satsningar på och investeringar i 
persontågstrafik på KeNi-banan också ses i ett vidare perspektiv som en 
satsning/investering för att upprätthålla och stärka livskraften i Nickby. 
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Banan kan också anses stärka kopplingen mellan Nickby och 
huvudstadsregionen i det regionala utvecklingsarbetet. 

Kommuninvånarinitiativ: 3. Att planeringen av Nickby gårds centrum (NG8) 
avbryts. 

Bemötande:  

Kommunfullmäktige i Sibbo godkände 8.6.2023 detaljplanen för Nickby 
gårds centrum (NG8).  

Grönska och trivsel, tillväxt, mångsidiga boendeformer, inledandet av 
persontågstrafiken på KeNi-banan och smidig service är faktorer i Sibbo 
kommuns strategi som lyfts fram vid planeringen av Nickby. Att centrumen 
omges av landsbygd och de vidsträckta grönområdena nära centrumen är 
exempel på Sibbos trumfkort. Alla dessa teman binds samman i 
planeringen av Nickby. Alla faktorer som nämns i strategin kan emellertid 
inte genomföras fysiskt på samma plats, såsom bostadsbyggande och 
rekreationsområden, men de kan placeras nära varandra och vara 
sammanflätade. Därför har man planerat ett bostadsområde som stöder 
sig på spårtrafiken och den befintliga servicen i Nickby och som omges av 
en levande landsbygd och utmärkta rekreationsområden. Dessutom 
planeras smidiga och trivsamma förbindelser genom det nya 
bostadsområdet till andra betydande rekreationsområden. 

Uppgörandet av en detaljplan handlar om att uppnå en sorts konsensus 
bland olika – till och med motstridiga – önskemål och behov. Även målen 
som nämns i markanvändnings- och bygglagen kan vara motstridiga i 
vissa områden. I konfliktsituationer utreds enligt vilka ramvillkor ett sådant 
bostadsområde kan planeras. I detta fall har en kompromiss gjorts mellan 
en fungerande samhällsstruktur och rekreations-, natur- och 
landskapsvärden: boendet har flyttats så nära centrumets service och 
stationen som möjligt samtidigt som den mest värdefulla delen av 
landskapet, dvs. bäckdalen längs Ollbäcken, bevaras. Dessutom har 
rekreationsmöjligheterna bevarats på en god nivå och de mest värdefulla 
naturobjekten har skyddats. 

Planeringen har utgått ifrån att bostadsområdet ska planeras tätt och 
minutiöst på lämpliga platser för att så mycket som möjligt ska kunna 
bevaras av det nuvarande rekreationsområdet. Största delen av byggandet 
har anvisats på åkrar, och därför kommer det öppna åkerlandskapet att 
förändras mest. Det nya bostadsområdet i Nickby gårds centrum ger även 
framtida Nickbybor möjligheten att bo i den omedelbara närheten av goda 
rekreationsområden, samtidigt som rekreationsmöjligheterna bevaras 
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fortsatt som omfattande helheter för även de nuvarande invånarna. Inom 
ramen för den kraftiga tillväxten i Nickby och Söderkulla är det naturligt att 
nya invånare delvis också flyttar till områden som ingår i terräng som 
tidigare använts för rekreation. Så har det ofta hänt under de senaste 
decennierna när nya bostadsområden har anslutits till tätorterna. Nya 
invånare ger kommunen livskraft och möjligheter att även förbättra 
rekreationsmöjligheterna och friluftslederna framöver. 

Till skillnad från den uppgift som presenteras i initiativet innebär inte 
byggandet av ett bostadsområde heller att rekreationsmöjligheterna 
försvinner helt. Utgående från invånarresponsen har skogsområdet 
bevarats under planprocessen i och med ändringar i planen. Byggande har 
planerats anvisas på under 5 ha av skogsområdet. Cirka 35 ha 
kommunägd outbruten skogsmark med det nuvarande skidspåret på 4 km 
kvarstår i friluftsområdet. Dessutom lämnar cirka 18 ha av mindre 
kommunägda skogsområden samt åkerkanter som är lämpliga för 
rekreationsbruk i området. Kommunen har köpt cirka 4 ha mer mark från 
området, på vilket det är möjligt att bygga ett nytt cirka 2 km långt skidspår 
som planerat i planen, då hus byggs på åkern där det nuvarande 2 km 
långa skidspåret går. Tack vare det nya spåret kan man även i 
fortsättningen ta sig t.ex. från centrum till Norrskogen med skidor i ett 
öppet åkerlandskap utan att röra sig bredvid bostadsområden.  

Kommuninvånarinitiativ: 4. Att utkastet till planstommen för Nickby (KR3) 
revideras utgående från ovan framförda synpunkter. 

Bemötande:  

Kommunstyrelsen i Sibbo godkände 11.4.2022 planstommen för Nickby 
som grund för den fortsatta planeringen. Därmed granskas inte 
planstommen. Planstommen kommer att i fortsättningen fungera som en 
utgångspunkt som styr Nickbys utveckling och som en plan då detaljplaner 
utarbetas, men planstommen är utan rättsverkningar. Planstommens 
översiktliga anteckningar och lösningar preciseras under 
detaljplaneskedet, då kommunen även ber invånarna om kommentarer om 
aktuella planlösningar 

Föredragande Planläggningschef Roselius Eric 

Förslag Markanvändningssektionen besluter ge ovanstående svar på 
invånarinitiativet till kommunstyrelsen och vidare till fullmäktige. 

Behandling   
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Beslut Markanvändningssektionen beslöt enhälligt godkänna föredragandens 
förslag. 

 
Bilagor 
 
 
Kommunstyrelsen 16.12.2024 § 367  

  
 

Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige ger ovanstående svar på 
invånarinitiativet. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag.   

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 20    
1159/10.00.00/2021    

 

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige ger ovanstående svar på invånarinitiativet.   

Behandling   

Beslut Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Invånarinitiativ om att bevara Nickbys identitet, historia och attraktionskraft 
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Kommundirektörens rapport 
  
Fullmäktige 10.02.2025 § 21    
      

Kommundirektören rapporterade om följande aktuella ärenden: 
  
• Uuden sukupolven organisaatiot USO-projektet 2025–2026 
• Beredningen av kommunstrategin 
• Aktuellt inom sektorerna 
• Aktuellt inom Näringstjänster 
• Färdiga utvecklingsprojekt 
• Situationen med tomtförsäljning 
• Befolkningsförändringar 2024 
 

 
 
Beslut Fullmäktige antecknade kommundirektörens rapport för kännedom.   
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Motion om att genom planläggnings- och förhandlingsprocesser säkerställa för företag god 
och likvärdig behandling samt konkurrens – Juha Salo m.fl. 
  
Fullmäktige 10.02.2025 § 22    
160/10.00.00/2025    

Juha Salo och 22 andra fullmäktigeledamöter lämnade en motion där de 
föreslår att de som ansvarar för Sibbos utvecklings- och 
planläggningsverksamhet för en dialog med företag och att planförslag och 
detaljplaner i mån av möjlighet ändras och bearbetas som resultat av 
denna dialog, så att en ändamålsenlig tomt hittas för varje aktör som vill till 
Sibbo.  

Beslut Fullmäktige antecknade motionen för kännedom.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Motion om att genom planläggnings- och förhandlingsprocesser säkerställa för företag 
god och likvärdig behandling samt konkurrens 
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Motion om att bygga ett staket runt Nickby Hjärtas isplan – Carola Juselius m.fl. 
  
Fullmäktige 10.02.2025 § 23    
159/10.03.01.00.00/2025    

Carola Juselius och 30 andra fullmäktigeledamöter lämnade en motion där 
de föreslår att kommunen utreder möjligheten att bygga någon sort av 
staket runt Nickby Hjärtas sand/isplan för att förebygga illdåd.  

Beslut Fullmäktige antecknade motionen för kännedom.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Motion om att bygga ett staket runt Nickby Hjärtas isplan 
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Motion om att upphäva / skjuta upp beslutet för att riva byggnaden Soltorp 1 – Carola Juselius 
m.fl. 
  
Fullmäktige 10.02.2025 § 24    
158/10.03.02.00/2025    

Carola Juselius och 17 andra fullmäktigeledamöter lämnade en motion där 
de föreslår att Soltorp-huset inte rivs förrän kommunen förhandlat om nya 
möjligheter med områdets invånare och en eventuell förening.  

Beslut Fullmäktige antecknade motionen för kännedom.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Motion om att upphäva / skjuta upp beslutet för att riva byggnaden Soltorp 1 
Bilaga 2 - Förslag_Grundandet av ett samlingscenter 
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Motion om integration på svenska – SFP:s fullmäktigegrupp m.fl. 
  
Fullmäktige 10.02.2025 § 25    
161/04.03.00/2025    

SFP:s fullmäktigegrupp och 7 andra fullmäktigeledamöter lämnade en 
motion där de föreslår att kommunfullmäktige utreder hur man i kommunen 
informerar om rätten till och förverkligandet av integration på svenska, 
samt att de befintliga personresurserna utreds för att garantera att de är 
tillräckliga för att koordinera, planera och informera om likvärdiga 
integrationstjänster och integrationsutbildning på båda nationalspråken.
  

Beslut Fullmäktige antecknade motionen för kännedom.   

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Motion om integration på svenska 
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Idrottshallen i Miiliområdet, val av entreprenör (offentlig efter beslutfattandet) 
 
Tekniska utskottet 21.01.2025 § 9  

  
Beredare: husbyggnadsingenjör Jukka Haakana, jukka.haakana(at)sipoo.fi 

 
   

Allmänt om projektet 
Idrottshallen i Miiliområdet kommer att svara på den växande efterfrågan 
på idrottslokaler till följd av utbyggnaden av skolcentret och tillväxten av 
Söderkullaområdet och att ersätta lokalerna vid det tidigare skolcentret vid 
Lärdomsvägen som tas ur bruk. Syftet med utbyggnaden är att bygga en 
funktionell, arkitektoniskt högklassig och kostnadseffektiv idrottshall. 
Samtidigt kommer utrymmena i skolans nuvarande gymnastiksal att 
omvandlas så att de kan tillgodose kulturtjänsternas behov. 

 
Projektplanen färdigställdes i december 2022 och den godkändes av 
fullmäktige 12.12.2022 § 104. Den fortsatta planeringen av projektet 
inleddes omedelbart efter att projektplanen godkändes och de slutliga 
planerna för projektet färdigställdes i början av november 2024.  
Tekniska utskottet godkände projekteringsritningarna 12.3.2024 § 42 och 
huvudritningarna 11.6.2024 § 94. 

 Det bygglov som krävs för projektet beviljades 19.9.2024. 
 

Föremål för upphandlingen 
Föremålet för upphandlingen är totalentreprenaden för byggandet av en ny 
idrottshall. Totalentreprenaden omfattar alla byggarbeten och hustekniska 
arbeten för en idrottshall som en utbyggnad av den nuvarande 
skolbyggnaden och samhörande parkeringsplatser och gårdsområden 
samt ändringsarbeten i och sanering av den nuvarande gymnastiksalen. 
 
Planerat genomförande av projektet 

 Byggarbetena inleds 2.6.2025 och färdigställs 29.1.2027. 
 
 Upphandlingsannons och datum för publicering 

En upphandlingsannons om projektets totalentreprenad publicerades 
19.11.2024 via anbudstjänsten Cloudia i annonseringskanalen Hilma 
(www.hankintailmoitukset.fi/sv) under namnet TOTI 525655 / Miilin 
liikuntahalli, kokonaisurakka. 
Annonsen publicerades även i EU:s databas TED (http://ted.europa.eu/) 
20.11.2024. 

 
 Anbudsförfrågan och datum 

Upphandlingsannonsen i annonseringskanalen Hilma hade en 
upphandlingsannons, daterad 19.11.2024, och dess bilagor som bilaga.  
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Efter att upphandlingsannonsen publicerades har anbudsbegäran 
publicerats på adressen www.tarjouspalvelu.fi/sipoo/ och finns således 
även på Sibbo kommuns webbplats.   
Tidsfristen för ytterligare frågor var 13.12.2024 kl. 12.00. Frågorna togs 
emot via leverantörsportalen Tarjouspalvelu.fi. Frågor om upphandlingen 
besvarades på det sätt som beskrevs i anbudsförfrågan. 

 
Upphandlingsförfarande 
Upphandlingen följer lagen om offentlig upphandling och koncession 
(1397/2016, nedan upphandlingslagen). Upphandlingens uppskattade 
värde överskrider EU:s tröskelvärde, så upphandlingen genomfördes som 
ett offentligt byggentreprenadkontrakt som överskrider EU:s tröskelvärde 
genom ett öppet anbudsförfarande.  

 
Lämnande av anbud, tidsfrist och lämnade anbud 
Tidsfristen för anbuden var 13.1.2025 kl. 12.00. Anbuden lämnades in 
elektroniskt på adressen https://tarjouspalvelu.fi/sipoo.  
Anbuden öppnades vid ett möte 13.1.2025 kl. 12.15.   
Den upphandlande enheten tog emot sammanlagt elva (11) anbud inom 
tidsfristen. 

 
Kontroll av anbudsgivarnas lämplighet och uteslutande av 
anbudsgivare 
Alla anbudsgivare intygade att de uppfyller de lämplighetskrav som i 
anbudsbegäran ställdes på anbudsgivare. Bedömningen av huruvida de 
kriterier för lämplighet som anges i anbudsbegäran är uppfyllda gjordes på 
grundval av de ESPD- och anbudsformulär som lämnats in av 
anbudsgivarna själva.  
Av den valda anbudsgivaren har begärts dokument där de givna 
uppgifternas riktighet kontrolleras. 

 
Kontroll av att anbuden överensstämmer med anbudsförfrågan 
Alla godkända anbudsgivare hade lämnat in anbud som uppfyllde de 
minimikrav som ställdes i anbudsbegäran.  
Den upphandlande enheten bad Sakela Rakennus Oy om ytterligare 
klargöranden om den exceptionellt låga prisbilagan till anbudet. Den 
upphandlande enheten ansåg att entreprenörens klargörande var 
tillräckligt. Dessutom har man hållit en utredningsförhandling med Sakela 
Rakennus Oy för att se till att anbudet är förenligt med anbudsförfrågan. 
Utredningsförhandlingen gav inte upphov till några frågor som skulle kunna 
påverka entreprenörens anbud. Sakela Rakennus Oy anbud befanns vara 
förenligt med anbudsförfrågan.  

 
Urvalsgrund och jämförelsegrunder för anbudet 
Urvalsgrunden för val av anbud är helhetsekonomisk fördelaktighet. 
Beställaren väljer det förmånligaste anbudet som uppfyller minimikraven 
bland de mottagna anbuden enligt följande grunder: 

https://tarjouspalvelu.fi/sipoo
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Anbuden poängsätts enligt den totalentreprenadens totalpris och priser per 
enhet.  
- Betoningen är 90 % för totalpriset och 10 % för priserna per enhet.  
- Poängen för totalpriserna räknas enligt följande formel: (det lägsta 

totalpriset) / (totalpriset i anbudet) * 90 = poängen för anbudets totalpris  
- Poängen för priserna per enhet räknas enligt följande formel: (det lägsta 

jämförelsepriset för priser per enhet) / (jämförelsepriset för priser per 
enhet i anbudet) * 10 = poängen för anbudets priser per enhet  

Det vinnande anbudet är det anbud som får de högsta sammanlagda 
poängen för totalpriset och priserna per enhet. 
 
Jämförelse av anbuden 
Efter kontroll av anbudsgivarnas lämplighet och kontroll av att anbuden 
motsvarar anbudsförfrågan beskrivs jämförelsen av anbuden och deras 
poängsättning i den bifogade jämförelsetabellen (bilaga 1). 

 
Upphandlingsdokumentens offentlighet 
Enligt 138 § i upphandlingslagen tillämpas lagen om offentlighet i 
myndigheternas verksamhet (621/1999) på offentliggörandet av den 
upphandlande enhetens handlingar och de avgifter som tas ut för dessa 
handlingar samt på parts rätt att ta del av handlingarna, om enheten är en 
myndighet som avses i 4 § i den lagen eller om enheten på basis av en 
bestämmelse någon annanstans i lag är skyldig att följa den lagen.  
Anbud och andra upphandlingsdokument offentliggörs när 
upphandlingsbesluten fattas. I allmänhet blir upphandlingsdokumenten 
offentliga när kontraktet för upphandlingen har ingåtts. Om det dock var 
nödvändigt att inkludera affärshemligheter i anbudet för att kunna lämna 
det ska den information som identifierats som affärshemligheter ha 
lämnats ut i en separat bilaga eller på annat sätt tydligt markerats som 
konfidentiell. Referenspriset får inte vara en affärshemlighet i den mening 
som avses i denna punkt. 

 
Kostnadsprognos för upphandlingen 
Den totala kostnadskalkylen för projektet var 10 796 000 euro (moms 0 %), 
varav andelen för den första inredningen är 915 000 euro (moms 0 %). 
Den totala kostnadskalkylen omfattar förutom entreprenadkostnaderna 
också en beräkning av byggherrens kostnader (inklusive projektering, 
byggande, övervakning och anslutningsavgifter) och projektreserveringar 
och en första inredning. 
Prognosen för anbudsskedets totala kostnader är 10,2 miljoner euro 
(moms 0 %). I prognosen har beaktats anbudspriset av den entreprenör 
som vals. 

 
Ingående av upphandlingskontrakt 
Efter att ett beslut om upphandlingen har fattats, ska den upphandlande 
enheten ingå ett upphandlingskontrakt i enlighet med 128 § i 
upphandlingslagen. Upphandlingskontraktet uppstår genom 
undertecknande av ett separat skriftligt kontrakt. 
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Tekninen valiokunta / Tekniska 
utskottet 

§ 9 21.01.2025 

Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 24 03.02.2025 
Fullmäktige § 26 10.02.2025 
 
 

 

 
Väntetiden 
Enligt 129 § i upphandlingslagen får ett kontrakt vid upphandling som 
överstiger EU-tröskelvärdet ingås tidigast 14 dagar från det att 
anbudssökanden eller anbudsgivaren har fått eller anses ha fått del av 
beslutet och besvärsanvisningen samt anvisningen om begäran om 
omprövning. 

 
Föredragande Samhällsdirektör Albert Andersson 

Förslag Tekniska utskottet föreslår för kommunstyrelsen att Sakela Rakennus Oy 
väljs som entreprenör för byggprojektet av den idrottshallen i Miiliområdet 
enligt bilaga 1. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling   

Beslut Tekniska utskottet godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
Bilagor 
 
 
Kommunstyrelsen 03.02.2025 § 24  

  
Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att Sakela Rakennus Oy väljs som 
entreprenör för byggprojektet av den idrottshallen i Miiliområdet enligt 
bilaga 1. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
Bilagor 
 
 
Fullmäktige 10.02.2025 § 26  
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Tekninen valiokunta / Tekniska 
utskottet 

§ 9 21.01.2025 

Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen § 24 03.02.2025 
Fullmäktige § 26 10.02.2025 
 
 

 

11/02.08.00/2025 
  

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige beslutar att Sakela Rakennus Oy väljs som entreprenör för 
byggprojektet av den idrottshallen i Miiliområdet enligt bilaga 1. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Bilagor 
 
Bilaga 1 - Idrottshallen i Miiliområdet totalentreprenad jämförelsetabell av anbuden (offentlig efter 
att avtalet ingåtts) 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 6, § 7, § 8, § 15, § 16, § 17, § 18, § 
19, § 20, § 21, § 22, § 23, § 24, § 25 
 
MUUTOKSENHAKUKIELTO 
 
Kuntalain (10.4.2015/410) 136 §:n mukaan päätöksestä, joka koskee vain valmistelua tai 
täytäntöönpanoa, ei saa tehdä oikaisuvaatimusta eikä kunnallisvalitusta. 
 
 
 
 
BESVÄRSFÖRBUD 
 
Enligt 136 § i kommunallagen (10.4.2015/410) får omprövning inte begäras eller kommunalbesvär 
anföras i fråga om beslut som endast gäller beredning eller verkställighet. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 9, § 10, § 11, § 12, § 13, § 14 
 
BESVÄRSANVISNING 
I detta beslut söks ändring genom kommunalbesvär. 

Besvärsrätt 
Ändring i beslutet får sökas av 

• den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 
påverkas av beslutet (part), och 

• kommunmedlemmar. 
Besvärstid 

Kommunalbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av 
beslutet. 

Besvären ska lämnas in till besvärsmyndigheten senast under 
besvärstidens sista dag innan besvärsmyndigheten stänger. 

En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, 
om inte något annat visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses 
parten ha fått del av beslutet den tredje dagen efter att meddelandet 
sändes, om inte något annat visas.  

En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att 
protokollet fanns tillgängligt i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet räknas inte med i besvärstiden. Om den sista 
dagen för att anföra besvär infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en 
helgfri lördag, får besvär anföras den första vardagen därefter. 

Besvärsgrunder 
Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 

• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 
• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter 

eller 
• beslutet annars strider mot lag. 
Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för 
besvärsmyndigheten innan besvärstiden löper ut. 

Besvärsmyndighet 
Besvär anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

Postadress:  Banbyggarvägen 5, 00520 HELSINGFORS  

E-postadress: helsinki.hao(at)oikeus.fi 
Faxnummer: 029 56 42079 
Telefonnummer: 029 56 42000  

Besvär kan också anföras hos förvaltnings- och specialdomstolarnas e- 
tjänst på adressen https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Besvärens form och innehåll 
Besvären ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller 
kravet på skriftlig form. 

I besvären ska följande anges: 

• det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 
• till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 

(yrkandena) 
• grunderna för yrkandena 
• vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte 

avser ändringssökanden själv. 
I besvären ska dessutom ändringssökandens namn och 
kontaktuppgifter uppges. Om talan förs av ändringssökandens lagliga 
företrädare eller ombud, ska också den personens kontaktuppgifter 
uppges. Om kontaktuppgifterna ändras medan besvären är anhängiga, 
ska de nya uppgifterna meddelas förvaltningsdomstolen utan dröjsmål. 

I besvären ska också uppges postadress och eventuell annan adress till 
vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan sändas 
(processadress). Om ändringssökanden har uppgett flera 
processadresser, kan förvaltningsdomstolen välja till vilken av dem den 
skickar de handlingar som hänför sig till rättegången. 

Till besvären ska följande fogas: 

• det överklagade beslutet med besvärsanvisning, 
• utredning om när ändringssökanden har fått del av beslutet, eller 

annan utredning om när besvärstiden börjat löpa, 
• de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sina 

yrkanden, om dessa inte redan tidigare har lämnats till 
myndigheten. 

Rättegångsavgift 
Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut 
en rättegångsavgift i enlighet med vad som föreskrivs i lagen om 
domstolsavgifter (1455/2015). Aktuell information om 
rättegångsavgifterna finns på Domstolsväsendets webbplats 
https://tuomioistuimet.fi/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/av
gifter.html 

Protokoll 
Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos Sibbo 
kommuns registratur. 

Postadress:  PB 7, 04131 Sibbo 
Besöksadress: Klockarbackavägen 2 
E-postadress: registrering(at)sibbo.fi 
Faxnummer: +358 9 2353 6209 
Telefonnummer: +358 9 23531 

Registraturens öppethållningstider: måndag-torsdag kl. 8.00–16.00 och 
fredag kl. 8.00–14.00.

https://tuomioistuimet.fi/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifter.html
https://tuomioistuimet.fi/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifter.html
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 26 
 
ANVISNING FÖR UPPHANDLINGSRÄTTELSE OCH BESVÄRSANVISNING 

Enligt lagen om offentlig upphandling och koncession (1397/2016, nedan 
upphandlingslagen) kan ändring sökas i ett beslut eller något annat 
avgörande i ett upphandlingsförfarande som gäller offentlig upphandling 
genom ett yrkande på att den upphandlande enheten rättar beslutet eller 
avgörandet (nedan upphandlingsrättelse). Ärendet kan också föras till 
Marknadsdomstolen genom besvär. 

Upphandlingsrättelse kan yrkas eller besvär anföras av den som ärendet 
gäller (nedan part). En part är den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 
påverkas av beslutet. 

I Anvisning för upphandlingsrättelse 

Föremålet för yrkandet på upphandlingsrättelse 
Den som är missnöjd med den upphandlande enhetens beslut eller med 
något annat avgörande i upphandlingsförfarandet kan yrka på 
upphandlingsrättelse enligt 132–135 § i upphandlingslagen. 
Upphandlingsrättelse får skriftligt yrkas hos den upphandlande enheten av 
en anbudsgivare som har deltagit i ett anbudsförfarande eller en 
anbudssökande som har lämnat en anbudsansökan eller någon annan som 
ärendet gäller. 

Tidsfristen för yrkandet på upphandlingsrättelse 
En part ska yrka på upphandlingsrättelse inom 14 dagar från att ha fått del 
av den upphandlande enhetens beslut med besvärsanvisning eller något 
annat avgörande i upphandlingsförfarandet. Yrkandet ska framställas 
senast den sista dagen av tidsfristen före utgången av den upphandlande 
enhetens öppettid. 

Dagen för delfåendet räknas inte med i tidsfristen för yrkandet på 
upphandlingsrättelse. Om den sista dagen i tidsfristen infaller på en 
helgdag, självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller 
en helgfri lördag, får yrkandet på upphandlingsrättelse anföras den första 
vardagen därefter före utgången av den upphandlande enhetens öppettid. 

Elektronisk delgivning  
Då upphandlingsbeslutet har delgetts elektroniskt anses en part ha fått del 
av upphandlingsbeslutet och de kompletterande handlingarna den dag det 
elektroniska meddelandet står till mottagarens förfogande i dennes 
mottagarapparat på ett sådant sätt att meddelandet kan hanteras. Som 
denna dag betraktas den dag då meddelandet sändes, såvida parten inte 
ger en tillförlitlig redogörelse om ett avbrott i 
datakommunikationsförbindelserna eller någon motsvarande omständighet 
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som har lett till att det elektroniska meddelandet har nått parten vid en 
senare tidpunkt. 

Delgivning per brev 
Då upphandlingsbeslutet har delgetts per post genom ett brev anses en 
part ha fått del av ärendet den sjunde dagen från den dag brevet sändes, 
om inte parten visar att delfåendet har skett vid en senare tidpunkt. 

Innehållet i yrkandet på upphandlingsrättelse 
Av ett yrkande på upphandlingsrättelse ska framgå yrkandena med 
motiveringar. Av yrkandet ska framgå namnet på den som yrkar på rättelse 
och de kontaktuppgifter som behövs för att ärendet ska kunna behandlas. 

Till yrkandet ska fogas de handlingar som den som framställer yrkandet 
hänvisar till, om de inte redan finns hos den upphandlande enheten. 

Leveransadress 
Ett yrkande på upphandlingsrättelse ska lämnas in till den upphandlande 
enheten. 

Den upphandlande enhetens kontaktuppgifter: 

Sibbo kommun, registrering 
PB 7, 04131 
Klockarbackavägen 2 
04130 SIBBO 
registrering(at)sibbo.fi 
 
Kommunens öppethållningstider: måndag-torsdag kl. 8.00–16.00 och 
fredag kl. 8.00–14.00. 

Anhängiggörandet och behandlingen av en upphandlingsrättelse påverkar 
inte den tidsfrist under vilken en part med stöd av upphandlingslagen har 
rätt att söka ändring genom besvär hos Marknadsdomstolen. 

II Anvisning för besvär hos Marknadsdomstolen 

Föremålet för och begränsningar av ändringssökande 
Anbudsgivare, anbudssökande som lämnat in en anbudsansökan eller 
andra som ärendet gäller kan föra ärendet till Marknadsdomstolen genom 
att anföra besvär. 

Besvär kan anföras hos Marknadsdomstolen över sådana beslut eller 
andra avgöranden av den upphandlande enheten som påverkar 
anbudssökandens eller anbudsgivarens ställning. 

Ett beslut eller annat avgörande av en upphandlande enhet kan inte föras 
till Marknadsdomstolen genom besvär när beslutet eller avgörandet gäller 
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1) enbart beredningen av ett upphandlingsförfarande, 
2) det att ett upphandlingskontrakt inte delas upp i delar med stöd av 

75 §, eller 
3) det att enbart det lägsta priset eller kostnaderna används som 

kriterium vid bedömningen av om ett anbud ska anses vara det 
ekonomiskt mest fördelaktiga enligt 93 § i upphandlingslagen. 
 

Upphandling som grundar sig på ramavtal 
I en upphandling som grundar sig på ett ramavtal får ändring inte sökas 
genom besvär, om inte Marknadsdomstolen beviljar behandlingstillstånd i 
ärendet med stöd av 146 § i upphandlingslagen. Tillstånd ska beviljas, om 
det är viktigt att behandla ärendet med tanke på tillämpningen av lagen i 
andra likadana ärenden eller om det finns ett vägande skäl som hänför sig 
till den upphandlande enhetens förfarande. 

Avgörande om tillträde till ett dynamiskt inköpssystem 
I ett avgörande av den upphandlande enheten som gäller tillträde till ett 
dynamiskt inköpssystem får ändring inte sökas genom besvär, om inte 
Marknadsdomstolen beviljar behandlingstillstånd i ärendet med stöd av 146 
§ i upphandlingslagen. Tillstånd ska beviljas, om det är viktigt att behandla 
ärendet med tanke på tillämpningen av lagen i andra likadana ärenden eller 
om det finns ett vägande skäl som hänför sig till den upphandlande 
enhetens förfarande. 

Elektronisk delgivning 
Då upphandlingsbeslutet har delgetts elektroniskt anses en part ha fått del 
av upphandlingsbeslutet och de kompletterande handlingarna den dag det 
elektroniska meddelandet står till mottagarens förfogande i dennes 
mottagarapparat på ett sådant sätt att meddelandet kan hanteras. Som 
denna dag betraktas den dag då meddelandet sändes, såvida parten inte 
ger en tillförlitlig redogörelse om ett avbrott i 
datakommunikationsförbindelserna eller någon motsvarande omständighet 
som har lett till att det elektroniska meddelandet har nått parten vid en 
senare tidpunkt. 

Delgivning per brev 
Då upphandlingsbeslutet har delgetts per post genom ett brev anses en 
part ha fått del av ärendet den sjunde dagen från den dag brevet sändes, 
om inte parten visar att delfåendet har skett vid en senare tidpunkt. 

Tid för sökande av ändring 
Besvär ska anföras skriftligt inom 14 dagar efter det att parten har fått del 
av upphandlingsbeslutet med besvärsanvisning. Dagen för delfåendet 
räknas inte med i besvärstiden. 

Besvären ska vara inlämnade senast den sista dagen av besvärstiden före 
utgången av marknadsdomstolens öppettid. 
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Tid för sökande av ändring vid direktupphandling  
Då den upphandlande enheten har sänt en annons om direktupphandling 
enligt 131 § i upphandlingslagen för publicering i Europeiska unionens 
officiella tidning ska besvär ska anföras inom 14 dagar efter det att 
annonsen har publicerats. 

Då den upphandlande enheten har publicerat en annons i efterhand om 
direktupphandlingen, men ingen annons om direktupphandling ska besvär 
över direktupphandlingen anföras inom 30 dagar efter det att annonsen i 
efterhand om direktupphandlingen har publicerats i Europeiska unionens 
officiella tidning. 

Då den upphandlande enheten inte har publicerat en annons om 
direktupphandlingen och inte heller eller en annons i efterhand ska besvär 
över direktupphandlingen anföras inom sex månader efter att 
upphandlingskontraktet har ingåtts. 

Annons om ändring av kontrakt  
Då den upphandlande enheten har sänt en annons om ändring av kontrakt 
enligt 58 § 1 mom. 9 punkten i upphandlingslagen för publicering i 
Europeiska unionens officiella tidning ska besvär anföras inom 14 dagar 
efter det att annonsen har publicerats. 

Undantag från den ordinarie besvärstiden 
Besvär ska anföras inom 30 dagar efter delfåendet av beslutet, om den 
upphandlande enheten efter upphandlingsbeslutet med stöd av 130 § 1 
eller 3 punkten i upphandlingslagen har ingått ett upphandlingskontrakt 
eller en koncession utan att iaktta väntetiden. Väntetid behöver inte iakttas, 
om kontraktet gäller upphandling som grundar sig på ett ramavtal eller 
upphandling som görs inom ett dynamiskt inköpssystem. 

Besvären ska lämnas in senast sex månader efter det att 
upphandlingsbeslutet har fattats, om anbudssökanden eller anbudsgivaren 
har fått del av upphandlingsbeslutet med besvärsanvisning och 
upphandlingsbeslutet eller besvärsanvisningen har varit väsentligt 
bristfälliga. 

Besvärens innehåll 
I besvären ska följande anges: 

1) det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 
2) till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 

(yrkandena), 
3) grunderna för yrkandena, 
4) vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte 

avser ändringssökanden själv. 
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När det gäller en upphandling som grundar sig på ett ramavtal och ett 
avgörande som gäller tillträde till ett dynamiskt inköpssystem ska 
ändringssökanden i besvärsskriften motivera varför behandlingstillstånd bör 
beviljas. 

I besvären ska dessutom uppges ändringssökandens namn och 
kontaktuppgifter. Om talan förs av ändringssökandens lagliga företrädare 
eller ombud, ska också den personens kontaktuppgifter uppges. Om 
kontaktuppgifterna ändras medan besvären är anhängiga, ska de nya 
uppgifterna meddelas Marknadsdomstolen utan dröjsmål. 

I besvären ska också uppges postadress och eventuell annan adress till 
vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan sändas 
(processadress). Om ändringssökanden har uppgett flera processadresser, 
kan förvaltningsdomstolen välja till vilken av dem den skickar de handlingar 
som hänför sig till rättegången. 

När den som har yrkat på upphandlingsrättelse anför besvär över det beslut 
som fattats med anledning av upphandlingsrättelsen, får ändringssökanden 
lägga fram nya grunder för sina yrkanden. Nya yrkanden får framställas 
endast om de grundar sig på förändrade förhållanden eller på 
omständigheter som ändringssökanden fått kännedom om efter det att 
tidsfristen för att yrka på upphandlingsrättelse gått ut. 

Till besvären ska följande fogas: 

1) det överklagade beslutet med besvärsanvisning, 
2) utredning om när ändringssökanden har fått del av beslutet, eller 

annan utredning om när besvärstiden börjat löpa, 
3) de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sina 

yrkanden, om dessa inte redan tidigare har lämnats till 
myndigheten. 

Ett ombud ska till besvärsskriften foga en fullmakt enligt 32 § i lagen om 
rättegång i förvaltningsärenden (808/2019). 

Rättegångsavgift 
Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut en 
rättegångsavgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter (1455/2015). 
Aktuell information om rättegångsavgifterna finns på Domstolsväsendets 
webbplats 
https://tuomioistuimet.fi/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifte
r.html  

Förbud mot att söka ändring som grundar sig på en besvärsgrund 
Enligt 163 § i upphandlingslagen får ändring i ett ärende som hör till 
Marknadsdomstolens behörighet inte sökas med stöd av kommunallagen 
(410/2015) eller lagen om rättegång i förvaltningsärenden. 

https://tuomioistuimet.fi/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifter.html
https://tuomioistuimet.fi/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifter.html
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Underrättelse om ändringssökandet till den upphandlande enheten 
Den som söker ändring i ett upphandlingsärende ska enligt 148 § i 
upphandlingslagen skriftligt underrätta den upphandlande enheten om att 
ärendet förs till Marknadsdomstolen. Underrättelsen ska lämnas till den 
upphandlande enheten senast då besvären över upphandlingen lämnas in 
till Marknadsdomstolen. Underrättelsen ska lämnas in på den adress som 
den upphandlande enheten har angett i punkt I. 

Inlämning av besvär, Marknadsdomstolens adress och annan kontaktinformation 
Besvär ska lämnas in till Marknadsdomstolen. Besvären kan lämnas in till 
Marknadsdomstolens kansli personligen, genom ombud, med bud, per post 
eller per telefax eller e-post i enlighet med lagen om elektronisk 
kommunikation i myndigheternas verksamhet (13/2003). Besvär kan också 
anföras i förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

Om den sista dagen för att anföra besvär infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri 
lördag, får handlingarna lämnas in till Marknadsdomstolen den första 
vardagen därefter. 

Marknadsdomstolen 
 

Adress: Banbyggarvägen 5, 00520 HELSINGFORS 
Telefonnr: 029 56 43300 
Fax: 029 56 43314 
E-postadress: markkinaoikeus(at)oikeus.fi 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

